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PROGRAM:

14. 8. 2009  

– Vernisáž obrazov 
 JANY REHÁKOVEJ-LALOVEJ
– Vernisáž obrazov 

EVY ČERNOHORSKEJ
– Vernisáž našich talentov:

INGRID KRUMPOLCOVEJ, 
MARTINY HREBEŇOVEJ 
a MÁRIE JURÍČKOVEJ

15. 8. 2009

10:00 Slávnostná svätá omša  
13:00–18:00 Výstava obrazov 
14:00 Otvorenie, vystúpenie 

najmladších mažoretiek  
14:15 SPIDUCH, BAZALIČKA, 

BAZALIENKA
15:45 HOLCIM Rohožník  
16:00 Hudobná skupina HEX  
17:00 Tanečná skupina KASPER  
17:15 Detská hudobná skupina 

VEGA
18:45 LAURA BLECHOVÁ 

s doprovodom
19:00 Hudobná skupina 

MARGOT  
20:00  Hodová zábava 

v kultúrnom dome  
20:00  Diskotéka na futbalovom 

štadióne  
13:00–19:00 Detské atrakcie 

16. 8. 2009

  8:00  Svätá omša 
11:00  Svätá omša  
13:00–16:00 Výstava obrazov  
14:30–15:30 Koncert barokovej 

hudby MUSA LUDENS 
v kostole 

19:00  Divadelné predstavenie 
DIVADLA 

 NA HAMBÁLKU v KD 
 „S tvojou dcérou nikdy“ 

(Poľovníci deťom na 12. strane)

MESIAC POĽOVNÍCTVA

ČO POVEDAŤ NA ÚVOD? 
Najťažšie je vždy začať. Potom 
to už ide. Občas ako v lete 
na saniach. Teším sa však, že 
je stále o čom písať, pretože 
naša obec žije bohatým 
spoločenským životom. Sviatok 
slávili mamy, otcovia, aj deti. 
Poľovníci, rybári, aj cirkevná 
obec. Rohožník žije prípravami 
letných slávností...
Ozaj, boli ste medzitým voliť, 
alebo si myslíte, že to nemá 
význam, keď je Brusel tak 
ďaleko a tí čo tam sedia, nič 
o nás nevedia? Dajte aspoň 
vy o sebe vedieť, povedzte 
svoj názor, alebo napíšte 
postreh zo života obce. Iste 
by to bolo spestrením novín. 
Len, prosím vás, neopisujte 
z rohožníckej webstránky. 
Ťažko by sa to čítalo a ešte 
ťažšie prekladalo. To nehovorím 
o obsahu niektorých anonymov. 
Veď všetci, aj starosta, 
potrebujeme občas povzbudenie, 
nielen neustálu kritiku. Ako 
sa hovorí: všetkého veľa škodí. 
Verím, že s príchodom horúceho 
letného slniečka sa zohrejú aj 
medziľudské vzťahy a budeme 
sa na seba  usmievať a priať 
si vzájomne len príjemné 
veci – príjemnú dovolenku, 
prázdniny, relax a chytanie 
bronzu. Len nás, prosím, 
nechytajte za slovíčka, chceme 
len povzbudiť, nie posudzovať, 
ani odsudzovať. 

-aimée- a RR



(2)

S P R AV O DA J  O B C E  R O H O Ž N Í K 

Novozvolený poslanec Ján Ambra 
zložil zákonom predpísaný sľub bez 
výhrad. Silvia Dubíková, ktorá mala 
nahradiť odstupujúceho poslanca Ing. 
Andreja Toppolčányho, podľa výsledku 
volieb, sa mandátu vzdala. Ján Ambra 
tento post prijal ako ďalší v poradí. 

OZ VZALO NA VEDOMIE 
–  správu o rokovaní komisií OZ

Sociálna komisia sa zaoberala vý-
berom žiadateľov do voľných obecných 
bytov. Riešila odkúpenie bytu po pani 
Matilde Jurkovičovej. 

Kultúrna komisia sa zaoberala prí-
pravou letných podujatí. 

Stavebná komisia prejednávala žia-
dosti o stavebné povolenie, žiadosti 
o odkúpenie obecných pozemkov, nové 
dopravné značenie v obci. 
–  informáciu o stretnutí poslancov 

s predstaviteľmi Poľovného zdru-
ženia Hôrka a predstaviteľmi 
Združenia vlastníkov pôdy
Prejednávali sa na ňom podmienky 

uzatvorenia zmluvy o postúpení práva 
poľovníctva na pozemkoch vo vlastníc-
tve obce. 
–  informáciu o činnosti Poradného 

panelu Holcim – obec Rohožník. 
Starosta obce informoval o pravidel-

nom zasadnutí poradného panelu vo 
firme Holcim, ktorý sa konal za účasti
starostu obce, poslancov a členov ko-
misií dňa 29. 4. 2009. Oblasti podpory 
a spolupráce sú zhrnuté v Memorande 
o spolupráci Holcim Slovensko a obce 
Rohožník na roky 2009-2015, v ktorom 
sa okrem iného hovorí o zriadení ob-
čianskej kontroly v zložení Ing. Bohu-
slav Katrenčík a MVDr. Vladimír Salai, 
ktorá má povolený vstup do firmy a je
oprávnená kontrolovať hodnotu emisií 
a celkový vplyv na životné prostredie. 
–  správu hlavnej kontrolórky o kon-

trolnej činnosti 
Hlavná kontrolórka Natália Topolčá-

nyová podala správu o výsledku kontro-
ly efektívneho hospodárenia s finanč-
nými prostriedkami v základnej škole, 
školskom klube a školskej jedálni za 
obdobie r. 2008 a kontrolu efektívneho 
hospodárenia s finančnými prostried-
kami v materskej škole a školskej jedál-
ni za obdobie r. 2008. 
–  správu Mjr. Slavomíra Milde o pri-

pravovanej činnosti vo Vojenskom 
obvode Záhorie a na Vojenskom 
letisku Kuchyňa 
Mjr. Slavomír Milde, bol poverený 

veliteľom vzdušných síl v Kuchyni, in-
formovať občanov Rohožníka o dočas-
nom pôsobení letiska Sliač na letisku 
Kuchyňa. Zdôraznil, že táto výluka je 
stav dočasný po dobu 1 roka. 

V tejto súvislosti bude letecká tech-
nika leteckej základne generálmajora 
Otta Simka Sliač dočasne prevádzko-
vaná na letisku Kuchyňa. Príslušníci 
leteckej základne Sliač opustia priestory 

letiska do 5. 5. 2009. Túto úlohu zrea-
lizujú v 17.–19. týždni preletmi leteckej 
techniky L-39 a MiG-29 z letiska Sliač 
na letisko Kuchyňa. Dňom 4. 5. 2009 
začne Letecká základňa Sliač plniť úlo-
hy pohotovostného systému vzdušných 
síl OS SR, t. j. zabezpečenie suverenity 
vzdušného priestoru SR a úlohy letec-
kého výcviku letiska Kuchyňa. Predpo-
kladaný termín skončenia pôsobenia 
sliačskej leteckej techniky z letiska Ku-
chyňa je, v prípade dodržania pláno-
vaných prác, stanovený na 3. štvrťrok 
2010. Pre zabezpečenie výcviku stanovil 
veliteľ Vzdušných síl OS SR letové dni 
prúdovým lietadlám L-39 a MiG-29 
v pondelok, utorok a v stredu od 7. 
do 23. h s tým, že prvý pracovný deň 
(pondelok) začnú svoju činnosť od 10. 
h a v zimnom období ukončia činnosť 
o 22. h. Väčšina letov bude ukončená do 
22. h a iba vo výnimočných prípadoch 
do 23. h. Pohotovostný systém vzduš-
ných síl je zabezpečený nepretržitou 
prevádzkou podliehajúcou národnému 
veleniu NATO. To vyžaduje pravidel-
né preverovanie pripravenosti systému 
kedykoľvek v dennú i nočnú hodinu 
vzletmi dvoch stíhacích nadzvukových 
lietadiel MiG-29. Mjr. Slavomír Milde 
uistil prítomných, že cvičenie nebude 
v takej intenzite a rozsahu v porovnaní 
s cvičením francúzskej armády. 

Alica Buchbauerová sa opýtala, či by 
nebolo možné skrátiť dobu letov a reš-
pektovať čas po obede, ktorý je určený 
pre deti v materskej škole na spánok. 

Mjr. S. Milde: Nočných letov bude 
minimum a budú zamerané hlavne na 
pristávací manéver. Prelety budú orien-
tované smerom na juh od obce Rohož-
ník v dostatočnej vzdialenosti. Keďže 
systém lietania je po stanovenom okru-
hu vo výške 400 m, hluk nebude vysoký 
a obec nezaťaží. 

Stanislav Belanec sa opýtal, či by sa 
nedali skrátiť lety v zimnom období. 

Mjr. S. Milde: Piloti majú predpísaný 

počet nočných letov, ktorý musia dodr-
žať. Zdôraznil, že letov bude mininum. 

Silvester Novák sa opýtal či budú 
prebiehať detonácie. 

Mjr. S. Milde: Výcvik na strelnici 
bude, presné termíny sú včas oznáme-
né dotknutým obciam. Tieto rozpisy 
sú vždy uverejnené na webstránke obce 
www. rohoznik.sk i na úradnej tabuli 
pred Obecným úradom. 

Augustín Hajdúch sa opýtal kedy 
bude deň otvorených dverí na letisku 
v Kuchyni. 

Mjr. S. Milde: Pri tejto príležitosti 
pozval všetkých prítomných na Deň 
otvorených dverí dňa 30. 5. 2009. 

Peter Habdák sa opýtal či bude ob-
medzený vstup do lesa. 

Mjr. S. Milde: Pri bežnom výcviku 
nie. Ak bude cvičenie prebiehať na strel-
nici B, treba dodržiavať zákaz vstupu 
podľa plánovanej činnosti vo VO. Pri 
vstupe je potrebné dodržiavať bezpeč-
nostné pokyny, aby nedošlo k strate 
ľudského života. Starosta na záver po-
vedal, že prípadné sťažnosti v súvislosti 
s letovou činnosťou budú predmetom 
rokovania s predstaviteľmi Dopravného 
leteckého krídla a poďakoval Mjr. Slavo-
mírovi Milde za účasť. 
- informáciu o investičnej činnosti 

v obci 
Jednou z činností, ktorá sa blíži do 

finále je príprava na IBV v lokalite
Rybník, ktorá po ukončení stavebného 
konania bude pripravená na odpredaj 
pozemkov a samotnú výstavbu. 

V riešení je i vykonanie stavebných 
zásahov v budove ZŠ z dôvodu potreby 
zníženia energetickej náročnosti a tak-
tiež obnova zlého technického stavu 
celej budovy. Predbežný rozpočet podľa 
projektu je v sume 6,5 mil. Sk. Ak sa ne-
podarí získať na túto investíciu prisľúbe-
né finančné prostriedky, obec ju sčasti
pokryje z obecného rozpočtu. 

Rekonštrukcia pomníka Jána Nepo-
muckého je pred dokončením. Pôvodný 

ZASADNUTIE OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 30. 4. 2009Oznámenie 
o používaní ostrej munície 

vo VVP Kuchyňa

V júli 2009 sa vo Vojenskom výcvi-
kovom priestore Kuchyňa uskutoč-
ní činnosť s použitím ostrej munície 
v dňoch 13., 20., 21., 22., 23. a 27. 
júla 2009. Vstup do Vojenského vý-
cvikového priestoru kuchyňa zna-
mená reálne ohrozenie života!
Spresnenie techniky: 
13., 20., a 27. 7. 2009 VTSÚ – Zá-
horie – streľba samohybnou húfni-
cou Zuzana. 
20., 21., 22. a 23. 7. 2009 – VÚ 4977 
Sliač – letecká streľba a bombardo-
vanie ostrou leteckou muníciou

V júli 2009 sa uskutoční letecká a vo 
jenská činnosť vo VVP Kuchyňa:

Pechotná strelnica „A“:

Vojenské lesy
6., 7., 8., 9., 10., 13., 14., 
15., 16., 17. 7. 2009 
od 6.00 do 18.00 h

VÚ 1201 Kuchyňa 23. 7. 2009 od 7.30 
do 15.30 h (samopal, pištoľ)

Policajný zbor SR

1., 2., 3., 20., 21., 22., 23., 24., 
27., 28., 29., 30., 31. 7. 2009 
od 8.00 do 21.00. h 
(samopal, pištoľ)

Čistenie pechotnej 
strelnice

25. 7. 2009 
od 7.00 do 19.00 h

Letecká strelnica „B“:

Vojenské lesy 1., 2., 3., 6., 7. 7. 2009 
od 6.00 do 18.00 h

VÚ 1021 Kuchyňa 
+ 
pyrotechnické 
čistenie strelnice

Pyrotechnické čistenie: 
8., 9., 10., 14., 15., 16., 17., 
24., 28., 29., 30., 31. 7. 2009 
od 7.00 do 15.30 h
V dňoch 1., 2., 3., 6., 
7. 7. 2009 v spolupráci s VLM
V dňoch 13., 20., 27. 7. 2009 
v spolupráci s VTSÚ Záhorie
V dňoch 20., 21., 22., 
23. 7. 2009 s VÚ 4977 Sliač

 VÚ 4977 Sliač

20. 7. 2009 
od 13.00 do 21.00 h, 
21., 22., 23. 7. 2009 
od 8.00 do 20.00 h

VTSÚ  Záhorie 13., 20., 27. 7. 2009 
od 8.00 do 12.00 h

UPOZORNENIE: V tomto mesiaci 
nebudú uzatvorené komunikácie 
11/503 Malacky–Pernek a III/503 
Malacky–Rohožník. Prejazd plá-
novaných autobusových liniek, 
prejazd požiarnych a sanitných vo-
zidiel bude zabezpečený.

Dopravné letecké krídlo a VÚ 
4977 Sliač majú tento mesiac pride-
lené letové dni: 1., 2., 6., 7., 8., 9., 
13., 14., 15., 16., 20., 21., 22., 23., 
27., 28., 29., 30. 7. 2009. Ochrana 
vzdušného priestoru SR letectvom 
OS SR a lety dopravných lietadiel 
budú vyvykonávané podľa potreby.

Platí trvalý zákaz vstupu 
do VVP Kuchyňa, vrátane letiska 
a cieľových plôch, trvalý zákaz 
zberu druhotných surovín!

nrtm. Peter Riška, 
veliteľ leteckej strelnice

Obyvatelia ovplyvňujú 
smerovanie obce?
V minulom čísle Rohožníčana sme priniesli prehľad o účasti 
poslancov na rokovaniach obecného zastupiteľstva. 
Tentokrát sme sa bližšie pozreli na účasť tých, ktorých 
poslanci zastupujú. Ako nás zaujímajú veci verejné? 
Čísla v tabuľke hovoria za všetko...

2006/2007 29. 12. 06 28. 2. 4. 5. 30. 5. 27. 6. 12. 9. 30. 10. 13. 12. .
Prítomných 
obyvateľov 21 18 8 27 7 15 12 12

2008 19. 2. 1. 4. 21. 5. 23. 7. 22. 9. 31. 10. 6. 11. 15. 12.
Prítomných 
obyvateľov 5 13 10 5 2 5 5 5

Rok 2009 26. 2. 30. 4.
Prítomných 
obyvateľov 7 17
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pomník bol značne poškodený, preto je 
budovaný na jeho mieste nový. 

V súčasnosti prebieha v spolupráci 
s OZ Jablonka rekonštrukcia kaplnky 
sv. Urbana, ktorú dotujú OZ Jablonka, 
sponzorské príspevky a dobrovoľná čin-
nosť jednotlivcov. Zatiaľ bola urobená 
nová strecha aj s novým krovom. 

Na základe žiadosti bol Minister-
stvom poľnohospodárstva obci poskyt-
nutý príspevok na budovanie verejných 
priestranstiev pre deti. Ide o dve ihriská 
s hojdačkami a preliezkami o rozlohe 
20×20 m. Ihriská budú vybudované – 
jedno na sídlisku za bytovým domom 391 
a druhé v dedine pri kostole oproti fare. 
Celkové rozpočtované náklady: 18 716 
€, poskytnutý príspevok – 11 896 €, prí-
spevok spoločnosti Holcim – 3 500 € a 
zostatok uhradí obec. 

Na základe žiadosti bol obci Rohož-
ník Výborom pre Finančný mechaniz-
mus a Ministerstvom zahr. vecí Nórske-
ho kráľovstva schválený príspevok na 
rekonštrukciu kotolne na alternatívne 
palivá. Úrad vlády SR zaslal v týchto 
dňoch list, v ktorom žiada o akceptáciu 
k ponuke, po ktorej budú následne pod-
písané zmluvy. Predpokladaná doba re-
alizácie projektu je obdobie od 07/2009 

do 4/2011. Projekt bude spolufinancova-
ný do výšky 15 % z celkových oprávne-
ných výdavkov zo štátneho rozpočtu SR, 
85 % tvorí grant Nórskeho kráľovstva. 
Na dodávku diela bude v zmysle zmluvy 
a grantových podmienok zrealizované 
verejné obstarávanie. 

O bližšie informácie starosta požiadal 
energetického poradcu Petra Ešeka. 

K zmene systému vykurovania obec 
pristúpila z dôvodu možnosti zníženia 
energetickej náročnosti, neúmerného 
zvyšovania ceny plynu a tiež z dôvodu 
nežiaduceho stavu kotolne resp. kotlov, 
ktoré sú v letnom období v neúčinnom 
režime, čo spôsobuje vznik prevádzko-
vých strát. Najväčšou položkou v nákla-
doch na teplo je nákup paliva, ktorým 
je zemný plyn, činí cca 70 % z celkových 
nákladov. Jednou z možností zníženia 
nákladov je využitie lacnejších palív – 
v danom prípade biomasy. Obec rokuje 
s dodávateľmi o dodávke a cene drevnej 
štiepky a v súčasnosti už má podpísanú 
zmluvu na dodávku štiepky so Štátnymi 
lesmi. V prípade prechodu na vykurova-
nie štiepkou by cena za teplo mala kles-
núť zo súčasných 732 Sk/GJ v 2009 na 
cca 605–610 Sk v r. 2010. Technický ná-
vrh je 2,5 MWh výkonu v drevnej štiep-

ke, čo pokryje 70–80 %, kde zvyšok by 
dorábali jestvujúce plynové kotle hlavne 
v zimnom období. Kotolňa bude poloa-
utomatická s čiastočnou obsluhou. Cel-
ková investícia sa nepremietne do ceny 
tepla, náklady na prevádzku sa o niečo 
zvýšia. Realizáciou projektu dôjde k zní-
ženiu produkcie emisií CO2. Predpoklad 
začatia vykurovania drevnou štiepkou je 
r. 01/2010. 

Margita Šarközyová sa opýtala ako 
bude zabezpečená dodávka tepla a tep-
lej vody pri výstavbe novej kotolne. Ako 
je možné, že ZŠ a MŠ mali preplatky 
a obyvatelia sídliska budú mať vysoké 
nedoplatky a prečo sa cena tepla nezvy-
šovala postupne. 

P. Ešek: Odstávka kotolne bude ob-
časná a rekonštrukcia sa bude realizovať 
za prevádzky. Starosta obce odpovedal, 
že preplatky ZŠ a MŠ vznikli z dôvodu 
postupnej výmeny okien a montáže ter-
mostatických ventilov. Otázku preplat-
kov a nedoplatkov hodnotí ako vec hos-
podárnosti každej domácnosti. Celkové 
stanovisko k danej problematike bolo 
uverejnené v tlači i na webstránke obce. 

Janka Hollá sa opýtala či sa nezhorší 
kvalita bývania v tejto časti sídliska zvý-
šením prašnosti a hluku pri prevádzke 
i zásobovaní takejto kotolne a navrhla 
zvolať zhromaždenie obyvateľov sídlis-
ka. Starosta obce odpovedal, že verej-
nosť bola o projekte informovaná od r. 
2008, kedy bola žiadosť podaná, či už na 
webovej stránke obce, alebo v obecných 
novinách. Zvolá stretnutie s obyvateľmi 
obce vo veci pripravovanej rekonštruk-
cie obecnej kotolne. 

Mgr. Marta Pfeilerová sa opýtala, 
kde bude sklad štiepky, ako sa bude do-
vážať. 

P. Ešek: Sklad štiepky bude riešený 
ako prístavba k existujúcemu objektu 
kotolne. Prístavba je umiestnená v zad-
nej časti ako samostatná miestnosť. Pre 
zhotovenie skladu bude nutné vykonať 
stavebné úpravy i na existujúcom ob-
jekte kotolne. Štiepka sa bude dovážať 

1. Čítate obecné noviny?
2. Čo vám  v nich chýba?
3. Čo sa vám na nich páči?

Peter, 48 rokov
1. Vždy sa teším, keď ich vidím 
v schránke a môžem si ich pre-
čítať. 2. Možno by mohli pri-
spievať aj občania, len tak ich 
postrehy, zaujímavé zážitky. 3. 
Páčia sa mi športové správy, 
a to že starosta odpovedá aj na 
otázky občanov.

Marián, 47 rokov
1. Áno. 2. Nič. 3. Informova-
nosť ľudí, čo sa chystá v obci 
Rohožník.

Terézia, 42 rokov
1. Áno. 2. Starosta obce by sa 
mohol vyjadriť, či ešte v tomto 
roku bude v Rohožníku zubný 
lekár. A či niečo preto robí. 
3. Pútavé články.

Dominika, 16 rokov
1. Áno čítam veľmi rada. 2. Nič 
mi tam nechýba. 3. Ankety.

Majo, 19 rokov
1. Pravidelne. 2. Vyjadrenie, 
či bude náhrada za dolné fut-
balové ihrisko, keďže na štadi-
óne je zákaz. 3. Páči sa mi, že 
my – občania – máme možnosť 
povedať svoj vlastný názor.

Mária, 73 rokov
1. Áno. 2. Uvítala by som viac 
článkov. 3. Oboznamovanie 
ľudí o tom, čo sa v Rohožníku 
konalo.

Janka, 16 rokov
1. Áno čítam veľmi rada. 2. 
Mne nič nechýba a podľa mňa 
je tam všetko, čo tam má byť. 3. 
Mne sa celkovo obecné noviny 
páčia. Najradšej čítam články 
z kultúrnych podujatí, ktoré sú 
zaujímavo písané.
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(Pokračovanie na 4. strane)

Vývoj počtu obyvateľov
Rok 1998 1999 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008
Počet obyvateľov 3400 3390 3405 3393 3443 3493 3511 3532 3575 3562 3574

Prirodzený prírastok

Rok 1998 1999 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008
Narodení 45 37 39 32 37 44 42 40 45 38 44
Zomrelí 16 17 21 13 14 25 8 17 24 23 24
Prirodz. prírastok 29 20 18 19 23 19 34 23 21 15 20

Migrácia obyvateľstva

Rok 1998 1999 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008
Prisťahovaní 120 89 101 84 122 149 110 105 147 72 78
Odsťahovaní 104 79 69 83 65 83 89 69 83 106 81
Migračné saldo 16 10 32 1 57 66 21 36 64 -34 -3

Počet sobášov a rozvodov evidovaných v obci Rohožník

Rok 1998 1999 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008
Počet sobášov 33 25 31 27 41 – 38 – 36 38 38
Počet rozvodov 2 1 3 7 2 2 4 2 10 5 3

ŠTATISTIKA DEMOGRAFICKÉHO VÝVOJA OBYVATEĽOV ROHOŽNÍKA V ROKOCH 1998–2008

Rekonštrukcia pomníka Jána Nepomuckého
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S P R AV O DA J  O B C E  R O H O Ž N Í K 

v zatvorených autách a do skladu sa 
bude fúkať pomocou prídavného za-
riadenia. Kapacita príručného skladu 
vie zabezpečiť množstvo paliva na 3 dni 
(70 t), takže zaťaženie dopravou nebude 
výrazné. Popol z biomasy je pre prírodu 
neškodný. Na otázky Ing. Bohuslava 
Katrenčíka P. Ešek odpovedal, že prvot-
ným záujmom je riešenie zníženia ener-
getickej náročnosti prevádzky kotolne, 
zabezpečenie čo najnižšej prašnosti, 
hľadanie najvhodnejších dodávateľov 
paliva a zníženie emisií CO2. Starosta 
ďalej informoval o prebiehajúcich dis-
kusiách s riaditeľom firmy Agropartner,
ktorý má záujem smerovať svoju činnosť 
aj k pestovaniu rastlín pre výrobu alter-
natívnych palív. Augustín Hajdúch sa 
ako bývalý pracovník ZŠ opýtal v akom 
štádiu sa nachádzajú vypracované pro-
jekty pre vybudovanie samostatnej 
kotolne pre ZŠ. Starosta odpovedal, že 
v r. 2006 bola snaha školy vybudovať 
vlastnú kotolňu, avšak energetická kon-
cepcia neodporúča oddelenie školy od 
centrálneho zdroja. Takéto odpájanie 
od centrálnej kotolne by malo negatívny 
vplyv na ekonomiku tepelného hospo-
dárstva ako takého. 

Správca Termobytu R spol. s r. o Jan-
ka Hollá spochybnila dôveryhodnosť 
odpisov na meračoch tepla v bytových 
domoch a obci vytkla, že podcenila 
vážnosť situácie a výpočtom tepla sa 
nevenovala dostatočne. Povedala, že 
cena plynu sa výrazne zvýšila a je chy-
ba, že sa nezvyšovala v priebehu pol 
roka postupne. Poďakovala poslancom 
aj starostovi za spoluprácu a požiada-
la starostu, aby zo správy o vývoji cien 
tepla vymazal dátum odpisu 16. 12. 
2008. Starosta k celej situácii povedal, 
že stanovisko k diskusii o dodávke tepla 
a teplej úžitkovej vody poslal všetkým 
zamestnancom OcÚ, aj jej, aby ho spo-
ločnosť spripomienkovala. Stanovisko 
Termobytu R spol.s r. o znelo: „Vážený 
pán starosta, snáď len toho sa obáva-
li občania, že neboli urobené odpočty 
k 15. 12. 2008 na meračoch tepla firmou
Techem, ale treba im vysvetliť, že firma
to dokáže v pomere k teplu vypočítať.“ 
Pokiaľ chcela stanovisko spochybniť, 
mohla to urobiť. 

OZ SCHVAĽUJE
–  Memorandum o spolupráci spoloč-

nosti Holcim Slovensko a obce Ro-
hožník na roky 2009–2015

– odkúpenie 1-izbového družstevného 
bytu od OSBD Senica do vlastníctva 
obce za 459,70 €. 

 Byt je po pani Jurkovičovej, kto-
rú obec pre vážny zdravotný stav 
umiestnila do domova sociálnych 
služieb v Stupave. 

 Pri tejto príležitosti starosta obce pri-
pomenul potrebu vybudovať domov 
sociálnych služieb v obci Rohožník 

pre starých, chorých, ale i občanov, 
ktorí nemajú rodinu. Celková investí-
cia je vyčíslená na cca. 10 000 000 Sk. 

–  zvýšenie poplatku v šk. klube detí 
 OZ uložilo urobiť prieskum medzi 

rodičmi žiakov ZŠ vo veci zvýše-
nia príspevku na čiastočnú úhradu 
nákladov spojených s hmotným za-
bezpečením školského klubu detí zo 
sumy 3,25 € na sumu 5 € mesačne. 

–  predaj časti pozemku
  parc. č. 334/5 – diel č. 1 o výmere 

16 m2 a diel č. 2 o výmere 22 m2 pod-
ľa geometrického plánu č. 85/2007, 
za cenu určenú podľa znaleckého 
posudku a náklady spojené s prevo-
dom, pánovi Milanovi Rečnému a je-
ho manželke Renáte. 

–  prenájom časti obecného pozemku
  na žiadosť pána Jozefa Krebsa, parc. 

Č. 293/2 na ulici Pri potoku o výmere 
49 m2 pred prevádzkou Pneuservis 
Krebs, za účelom zriadenia parko-
vacích miest na dobu určitú – jeden 
rok, v zmysle zásad o nakladaní 
s majetkom obce

–  uzavretie nájomnej zmluvy na prená-
jom poľovného práva na pozemkoch 
vo vlastníctve obce v prospech PZ 
Hôrka 

–  novozvoleného poslanca Jána Ambru 
za člena komisie pre verejný poria-
dok 

– žiadosť riaditeľky základnej školy 
použiť prostriedky z preplatku na 
platbách za dodávku tepla a TÚV na 
modernizáciu školskej knižnice 

OZ ZAMIETLO:
– žiadosť MVDr. Vladimíra Salaia 

o odkúpenie pozemkov parc. č. 3104 
o výmere 9067 m2 a parc. č. 3105 
o výmere 22718 m2 

–  žiadosť pána Štefana Rudavského 
o odkúpenie časti obecného pozem-
ku parc. č. 412 

DISKUSIA
Margita Šarközyová sa opýtala čo 

sa plánuje robiť na ploche za bytovým 
domom č. 390. Starosta odpovedal, že v 
tejto časti sídliska bude vybudované fut-
balové ihrisko pre menšie deti. Plocha je 
v súčasnosti pripravená na výsev tráv-
nika, bude zabezpečená zábranou aby 
zakorenila. Po úprave a zatrávnení budú 
osadené futbalové bránky a po uvedení 
do užívania sa o priestor budú starať TS 
obce Rohožník, ktoré budú trávnik pra-
videlne zavlažovať a kosiť. 

Mária Nováková sa opýtala, kedy 
príde do obce zubný lekár. Starosta od-
povedal, že na Slovensku je vo všeobec-
nosti málo zubných lekárov o čom sved-
čí aj veľmi malá odozva na výzvu, ktorú 
obec podala niekoľkokrát. Jediným 
vážnym záujemcom je MUDr. Chamko 
z Banskej Bystrice, ktorý po prezretí ob-
jektu požaduje úpravu priestorov, ktoré 
sú z jeho pohľadu pre vykonávanie pra-

xe nevyhovujúce. Po vypracovaní pro-
jektov budú ďalšie postupy predmetom 
rokovania, avšak termín nástupu nie 
je určený. Občania si zdravotnú doku-
mentáciu môžu prevziať v úrade BSK v 
Bratislave na základe písomnej žiadosti 
nového zubného lekára. 

Mgr. Amália Benkovičová sa opýta-
la, prečo stavebná komisia neodporu-
čila vyhovieť návrhu riaditeľky mater-
skej školy vybudovať detské dopravné 
ihrisko v areáli MŠ za ušetrené peniaze 
za kúrenie. Členovia stavebnej komisie 
František. Ambra a Vladimír Báchor 
vysvetlili, že rozhodnutie nevyhovieť 
návrhu je dočasné. Prioritou je riešiť 
technický stav budovy MŠ, prečkať fi-
nančnú krízu a rozhodujúci bude i vý-
sledok hodnotenia poistnej udalosti. 
(Oprava strechy po víchrici v r. 2008)

MUDr. J. Vrablicová požiadala 
o sprehľadnenie križovatky (orezanie 
stromov) pred obvodnou ambulanciou 
z dôvodu častých dopravných kolízií. 
Prierez stromov zabezpečia TS obce 
Rohožník. 

Alica Buchbauerová požiada starostu 
obce o pomoc pri zabezpečení ozvuče-
nia kinosály KD pri príležitosti usporia-
dania podujatia k sviatku Dňa matiek. 
Starosta povedal, že ozvučenie zabezpe-
čí. Ďalej v mene spoluobčanov sídliska 
požiadala o odstránenie betónových 
skruží, výmenu lavičiek na sídlisku, 
ktoré sú síce natreté, ale značne poško-
dené, zvýšiť počet odpadkových košov 
na sídlisku pri detskom ihrisku, opraviť 
chýbajúce kryty na vetracích otvoroch 
na nájomných bytovkách, vybudovať 
prechod z chodníka na cestu pri kontaj-
neroch TKO pri bytovke č. 382 pre lep-
šiu manipuláciu pri zvoze pracovníkmi 
firmy A.S.A. a na záver upozornila na
chlad v bytoch v prechodnom období. 
Na dané otázky starosta odpovedal, že 
skruže, opravu lavičiek, odpadkové koše 
a úpravu časti plochy pre lepšiu mani-
puláciu s nádobami na TKO zabezpečí 
vedúci TS Ľudovít Hajdúch, kryty na 
chýbajúcich otvoroch sú už vyrobené 
a pripravené na montáž a reguláciu vy-
kurovania zabezpečuje ekvitermická re-
gulácia, ktorá automaticky zabezpečuje 

vykurovanie podľa vonkajšej teploty 
ovzdušia. Pri vonkajšej teplote vyššej 
ako 15 oC je vykurovanie automatickým 
systémom odstavené z prevádzky. Vy-
kurovacie obdobie je od 1. 9.–31. 5., po-
kiaľ teplota ovzdušia nestúpne nad 13 oC 
po dobu dvoch dní a nie je predpoklad, 
že sa teplota zmení, nie je problém, ale 
zmena podmienok by znamenala nárast 
ceny za teplo. 

 Ľuba Vrátilová upozornila na par-
kujúce nákladné autá na autobusovom 
nástupišti, ktorých vodiči už v skorých 
ranných hodinách rušia občanov v blíz-
kom okolí. Starosta odpovedal, že prob-
lém sa bude riešiť novým dopravným 
značením. 

Silvester Novák sa opýtal v akom 
štádiu sa nachádza riešenie opravy 
chodníka na autobusovej zástavke pri 
ihrisku, upozornil na zlý technický stav 
chodníka pri zberných surovinách, zlé 
umiestnenie stojanov na bicykle pred 
Slovenskou sporiteľňou a zlý technický 
stav vstupu do sporiteľne. Starosta od-
povedal, že chodníky budú postupne 
opravované. Hlavná kontrolórka Na-
tália Topolčányová písomne upozorní 
vedenie pobočky Slovenskej sporiteľne 
na zlý technický stav ich budovy. 

Štefan Hollý poukázal na nevhodné 
podmienky pre predaj lístkov do kina 
a upozornil na nedodržanie termínu 
odpovede na žiadosť, ktorú doručil OcÚ 
ešte v r. 2008. Starosta odpovedal, že za-
interesovaní zamestnanci Michal Kiss 
a Ľubomír Haršáni už hľadajú náhradné 
riešenie. Jednou z možností je využívať 
už jestvujúce okienko na predaj lístkov 
priamo v kinosále. Nedodržanie termí-
nu odpovede prešetrí kontrolórka Natá-
lia Topolčányová. 

Ing. Bohuslav Katrenčík upozornil 
na najhoršie hodnoty merania prašnos-
ti za posledné obdobie, ktoré sa blížia 
hodnotám prašnosti v Bratislave. Navr-
huje zvolať stretnutie starostov dotknu-
tých obcí a vypracovať štúdiu opatrení 
ako tento nepriaznivý stav riešiť. Jed-
ným z riešení je povinnosť dopravcov 
dodržiavať vyhlášku a na prepravu syp-
kého materiálu použiť zabezpečovacie 
plachty. 

Voľby do Európskeho parlamentu v našej obci
Výsledky / Celkový počet voličov: 2776 / Počet odovzdaných obálok: 247 / Počet 
platných odovzdaných hlasov spolu: 236.

Počet platných hlasov odovzdaných pre:
 1. SMER –sociálna demokracia  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 71
 2. Slovenská demokratická a kresťanská únia – Demokratická strana . . . . . . . 62
 3. Kresťanskodemokratické hnutie  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 28
 4. Sloboda a solidarita . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 26
 5. Slovenská národná strana . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 19
 6. Ľudová strana – Hnutie za demokratické Slovensko  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 12
 7. Strana zelených . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 6
 8. Konzervatívni demokrati Slovenska – Občianska konzervatívna strana . . . . 4
 9. Agrárna strana vidieka 
 10. Komunistická strana Slovenska . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 3
 11. Strana demokratickej ľavice . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1
 12. Slobodné fórum . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1

(Dokončenie zo str. 3)
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Únia MC sa od 1. júna prihovára 
verejnosti aj prostredníctvom billbo-
ardov, na ktorých sú vysoké schody 
a pod nimi mamičky s kočíkmi, pre 
ktoré sú neprekonateľnou prekážkou. 
Schodmi sa pohnúť nedá, ale možno 
pohnúť myslením ľudí, ktorí rozhodu-
jú o prostredí, v ktorom žijeme a ktorí 
by mali vytvárať dobré podmienky ži-
vota pre matky s deťmi.

Je veľmi potešujúce, že aj v našej 
obci rastie záujem o podujatie a tento 
rok bolo zaregistrovaných 260 účast-
níčok, čo bolo o 51 viac ako minulý 
rok. Z 26 zapojených obcí a miest 
na Slovensku, obsadil Rohožník 2. 
miesto v percentuálnom vyjadrení 
počtu účastníkov k počtu obyvateľov. 
Súčasťou Míle pre mamu bola aj verej-
ná zbierka pod názvom „Ďakujem, že 
si, mama!“ formou predaja magnetiek 
s týmto heslom. Spolu sa vzybieralo 
341 €. Do zbierky sa zapojili školy a 
pomáhali podnikatelia z Rohožníka. 

Čo o akcii hovoria mamičky z Ma-
terského centra Kvietok?

„V Rohožníku bola slnečná sobota 
a my všetky, vrátane našich milova-
ných polovičiek, sme sa od rána pri-
pravovali na druhú Míľu v našom MC 
Kvietok. Veľmi sme sa tešili, pretože 
naše detské ihrisko už konečne vyze-
rá podľa našich predstáv a mohli sme 
sa ním pochváliť na verejnosti, keďže 
v piatok, tesne pred podujatím, nám 
poskladali preliezky. Od poľovníkov 
sme mali požičaný stan, kde sme 
smažili hranolčeky, robili hot-dogy, 
ponúkali zákusky a iné občerstvenie. 
Registrácia prebehla bez problémov 
a zastavila sa na čísle 260, čo nás veľmi 
potešilo. Začiatok pochodu odštarto-
val starosta a sprevádzal ho kŕdeľ vy-
pustených holubov od pána Dušana 
Baďuru, ktorému touto cestou ďakuje-
me. Mali sme dve stanovištia, na kto-
rých mamičky i ostatní dostávali tašky 

s reklamnými predmetmi, ako napr. 
perá, zrkadielka, kľúčenky, prívesky, 
sladkosti a iné drobnosti od našich 
hlavných partnerov. 

Po príchode do areálu centra bol 
pripravený asi jeden a pol hodinový 
program, v ktorom vystúpili malé ma-
žoretky, detské tanečné súbory, brušné 

tanečnice, folklórny súbor, speváci zo 
Superslávika a mnoho ďalších. Pritom 
sa deti zabávali hrami, pri ktorých ich 
najviac motivovali sladké odmeny. 
Program sa skončil tombolou, v ktorej 
sme rozdali až 130 cien, takže trvala 
takmer 2 hodiny a pritom vyhrávala 
rohožnícka kapela Atlantik. Míľa nás 
riadne všetky unavila, ale boli sme 
spokojné s jej priebehom. 

Ak máme byť úplné, musíme pridať 
ešte veľa poďakovaní, najmä obecné-
mu úradu, predovšetkým starostovi, 
ktorý nás vo veľkej miere podporil 
a únii žien, ktoré vypomáhali pri sta-
novištiach. Samozrejme nemohla by 
sa uskutočniť ani bez pomoci našich 
lokálnych partnerov a sponzorov, ktorí 
nás podporili či už cenami do tomboly 
alebo iným spôsobom. Sú to: Holcim, 
101 drogérie, Avion shopping park, Fun 
rádio, Orange Slovensko, Kartágo tour, 
Adlo, Skloramo, Air Slovakia, Ecorek, 
F. dios-Hurban, Tupperware od Janette 
Rečnej a Márie Balintovej, D. Z. relax 
Dáša Zaťková – medicinálna pedikúra, 
sauna a masáže, Reštaurácia u Bene-
ka, Bar u Kaňúrky, Reštaurácia pri po-
toku, Ovocie–zelenina – p. Blaženiak, 
Petronela Pohánková – kozmetika, 
Zmrzlina – pani Slobodová, Panda, 
obecný úrad a mamičky z MC Kvietok.

Čo dodať? Milé mamičky z Rohož-
níka, viete, kde je skvelý priestor na 
spoločné činnosti s vašimi deťmi? 

Okrem MC Kvietok a Rašeliny, 
určite navštívte aj biofarmu – salaš 
medzi Stupavou a Lozornom, kde 
nájdete kútik pre deti, dobré a zdravé 
jedlo, zvieratká, pekné drevené sochy 
a samozrejme drevený salaš, ktorý 
je na Záhorí skutočne raritou. Viem, 
o čom hovorím, lebo sama som salaš 
už navštívila. 

Pekné leto plné zážitkov vám praje 
tiež matka a babka

 -aimée-

Najväčšia oslava Dňa matiek na Slovensku, 
  9. mája 2009, si získava každý rok 

väčší počet priaznivcov. Šiesty ročník na Slovensku 
a druhý v Rohožníku, sa uskutočnil pod heslom 

Vytvorme priestor mamám a deťom. 

VÝLET 
DO BOJNÍC
Každým rokom naša Základná organizácia teles-
ne postihnuých v Rohožníku navštevuje kúpeľné 
zariadenia. 

Tento rok sme zavítali do kúpeľov s prírodnou 
liečivou vodou v Bojniciach. V týchto svetozná-
mych kúpeľoch, koré liečia reumatické, nervové 
ochorenia a ochorenia pohybového úsrojenstva, 
sme sa vykúpali v bazéne s teplotou 37 °C. Všetci 
sme sa dobre zrekreovali a nabrali nových síl. Zre-
generovaní  sme si boli pozrieť zoologickú záhradu, 
bojnický zámok, niektorí navštívili aj soľnú jasky-
ňu. Všetci členovia boli spokojní. Výlet sa im páčil. 
Vďaka za príjemné zážitky patrí  starostovi obce 
Mgr. Petrovi Švaralovi za pomoc a podporu.

Mária Kissová, predsedkyňa 
ZO SZTP v Rohožníku

Rekoštrukcia kaplnky sv. Urbana
Vážení občania,

pod záštitou Obecného úradu a so súhlasom pani 
Anny Cíferskej a pani Márie Janákovej obnovuje Občianske 
združenie JABLONKA kaplnku sv. Urbana. Preto Vás touto 
cestou prosím o pomoc pri obnove kaplnky. Kaplnka sa nachádza 
v lokalite „Hurbanky“ v bývalom vinohrade. Je zasvätená sv. 
Urbanovi, patrónovi vinohradníkov. Bol by som rád, ak by sa nám 
spoločnými silami podarilo kaplnku „oživiť“, aby sa v budúcnosti 
pri nej, tak ako tomu bolo aj v minulosti, mohli konať bohoslužby 
a jej okolie sa stalo miestom pre oddych. Ďakujem všetkým, ktorí 
majú chuť nám pri realizácii tohto zámeru pomôcť. Tento projekt 
môžete podporiť poskytnutím stavebného materiálu, svojou prácou 
alebo finančne – poukázaním peňazí na číslo účtu obce:

3208206001/5600, DEXIA Banka Slovensko a.s.,
variabilný symbol: 2505

Za vašu podporu a pomoc v mene všetkých ďakujem.

Mgr. Peter Švaral, 
starosta obce Rohožník
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Príroda nám dala krátky život, 
ale pamiatka na plodný 

a pracovitý život zostane večne. 
V spomienkach, skutkoch, slovách. 

Marcus Tulius Cicero

Práve takí patrili k tým, ktorí získali 
Cenu obce Rohožník. Jedným z ocene-
ných je aj pán Vavrinec Báchor. 

Narodil sa 22. 7. 1939 v Plaveckom 
Podhradí. Po skončení základnej školy 
študoval na priemyselnej škole. Do ná-
stupu vojenskej služby (1958) pôsobil 

ako majster tehelne vo Zvolene. Dvoj-
ročnú základnú vojenskú službu si od-
slúžil v Sokolove (ČR). V roku 1962 sa 
oženil so svojou láskou Žofiou. Narodili
sa im dvaja synovia Vladimír a Pavol. 
V Rohožníku si postavili svoj vytúže-
ný domček. V tomto čase pracoval pán 
Vavrinec u Okresnej správy ciest Ma-
lacky dlhých desať rokov. Vzhľadom na 
to, že mal rodinu, rozhodol sa pre prácu 
v obci a začal pracovať ako vedúci ob-
chodu Jednota spotrebné družstvo Seni-
ca. V roku 1971 bol zvolený za poslanca. 
Vo februári 1974 nastúpil na Miestny 
národný výbor v Rohožníku (MNV) 
ako predseda, avšak len na polovičný 
úväzok, pretože musel vykonávať funk-
ciu vedúceho predajne. Keďže si MNV 
a obec vyžadovala človeka na plný úvä-
zok, jeho žena prijala pozíciu vedúcej 
predajne a pán Vavrinec začal pracovať 
od 1. 5. 1976 na MNV ako predseda s pl-
ným úväzkom. 

Vo vedení obce stál plných šestnásť 
rokov až do novembra 1990. Po revolú-
cii už odmietol kandidovať. 

Na obdobie keď mohol meniť dejiny 
obce spomína rád. Mnohé jeho spo-
mienky sú dnes pre nás priam neuveri-
teľné.

Za zmienku stojí, napríklad, počet 
obyvateľstva. Viete že v roku 1965 bolo 
u nás 1 350 obyvateľov? A o päť rokov 
neskôr len 1 213 občanov? Tento úby-
tok obyvateľstva poznamenal zákaz 
výstavby rodinných domov z dôvodu 
stavebnej uzávery, pretože sme neboli 
strediskovou obcou my, ale susedná So-
lošnica. V sedemdesiatych rokoch tak 

nastal veľký boj o výstavby rodinných 
domov a bytov. Rok 1971 bol však pre 
nás rozhodujúci. Bol položený základný 
kameň Západoslovenských cementární 
a vápeniek (ZCV). 

Začal sa budovať nový Rohožník. 
,,Vážnosť prišla s cementárňou a Rohož-
ník nadobudol rešpekt“. 

V tomto období fungoval systém bri-
gád na základe prijatých socialistických 
záväzkov. Pracovali i spoločenské orga-
nizácie ako pionierska, zväzácka, po-
žiarnicka, Zväz telovýchovnej jednoty, 

Zväz žien a poľovníci. Tvorili Národný 
front. Počas akcií „Z“ sa pracovalo ob-
čas za minimálne občerstvenie a mi-
nimálnu finančnú odmenu. Najväčší
boom a pomoc prišla v roku 1979 spolu 
s riaditeľom Západoslovenských cemen-
tární a vápeniek, ktorým bol Ing. Michal 
Krajčí (rodák z Horného Sŕnia, prišiel 
zo ZCV Banská Bystrica). Cementáreň 
zapožičiavala techniku a rôzne mecha-
nizmy pri všetkých akciách budovania 
v obci. Začínate si spomínať už i vy? 
Kto chcel v minulosti umiestniť dieťa 
do škôlky, musel odpracovať miestne 
brigády, ktoré boli podmienené počtom 
stanovených hodín. Ľudia si vážili služ-
by obce, ktoré im poskytovala a zabez-
pečovala, snažili sa byť vždy nápomocní. 
Miestny národný výbor si to vážil tiež. 
Občania boli odmeňovaní pochvalou 
v rozhlase a čestnými uznaniami. 

V tom čase sa v Rohožníku vybudo-
val Dom smútku, vybavený chladiacim 
boxom. Vystaval sa chodník, osvetlenie, 
rozhlas – do užívania daný 1. 1. 1976. 
Dom smútku bol však v tej dobe pre 
občanov niečím novým a nepoznaným. 
Ľudia ho spočiatku odmietali až do mo-
mentu, kedy prišli na jeho veľké výhody. 
Spĺňal všetky podmienky pre dôstojnú 
rozlúčku s blízkymi. Aj to sú spomien-
ky, ktoré lámali v tej dobe predsudky 
a mentalitu ľudí na dedine. 

V roku 1974 sa vybudovala v strede 
sídliska reštaurácia, ktorej súčasťou bol 
zelovoc a mäsna. V roku 1975 bola odo-
vzdaná do užívania železničná stanica. 
Položil sa asfaltový koberec cez starú 
časť obce. Bola odstránená veľká stav-

Spýtala som sa na ne riaditeľa 
OO PZ v Rohožníku, kpt. Mgr. 
Stanislava Oravca.
–  Kadiaľ by mali cyklisti jazdiť?

Na bicykli sa jazdí predo-
všetkým po cestičke pre cyklistov, 
vpravo. Kde cestička pre cyklistov 
nie je, alebo nie je zjazdná, jazdí 
sa pri pravom okraji vozovky. Ak 
sa tým neohrozujú ani neobme-
dzujú chodci, smie sa jazdiť po 
pravej krajnici vozovky. 
–  Ako sa má správať cyklista 
    za zníženej viditeľnosti?

Cyklisti smú jazdiť len jednot-
livo za sebou; to neplatí pri jazde 
po cestičke pre cyklistov, kde smú 

jazdiť dvaja cyklisti vedľa seba, ak tým 
neobmedzujú a neohrozujú ostatných 
účastníkov cestnej premávky. Cyklista 
nesmie jazdiť bez držania riadidiel, dr-
žať sa iného vozidla, viesť počas jazdy 
druhý bicykel, ručný vozík, psa ani iné 
zviera a voziť predmety, ktoré by sťa-
žovali vedenie bicykla alebo ohrozo-
vali iných účastníkov cestnej premáv-
ky. Pri jazde musí mať cyklista nohy 
na pedáloch. Za zníženej viditeľnosti 
musí mať cyklista jazdiaci po krajnici 
alebo po okraji vozovky na sebe vidi-
teľne umiestnené reflexné prvky alebo
oblečený reflexný bezpečnostný odev.

– Môžu sa na bicykli voziť viaceré 
osoby? 
Na jednomiestnom bicykli nie je 

dovolená jazda viacerým osobám. Ak 
je bicykel vybavený pomocným se-
dadlom na prepravu dieťaťa s pevnými 
opierkami na nohy, smie osoba staršia 
ako 15 rokov viezť osobu mladšiu ako 
10 rokov.
– Môžu deti jazdiť na bicykli bez 

dohľadu rodičov?
Osoba mladšia ako 10 r. smie na 

ceste s výnimkou cestičky pre cyklis-
tov, poľnej cesty, lesnej cesty a obytnej 
zóny jazdiť na bicykli len pod dohľa-
dom osoby staršej ako 15 r., ktorá 
je dostatočne spôsobilá, aby na ňu 
riadne dozerala, a ktorá zodpovedá za 

dodržiavanie povinností podľa tohto 
zákona touto osobou. 
– Ako má správne prechádzať cyklis-

ta cez vozovku?
Pred vjazdom na priechod pre cyk-

listov sa cyklista musí presvedčiť, či 
tak môže urobiť bez nebezpečenstva.  
Môže prechádzať cez vozovku, len ak 
s ohľadom na vzdialenosť a rýchlosť 
jazdy prichádzajúcich vozidiel nedo-
núti ich vodičov k zmene smeru alebo 
rýchlosti jazdy. Na priechode pre cyk-
listov sa jazdí vpravo.
– Aká je povinná výbava cyklistu?

Cyklista je povinný počas jazdy na 
bicykli mimo obce chrániť si hlavu 
riadne upevnenou ochrannou prilbou. 
Ak je cyklistom osoba mladšia ako 15 
rokov, táto povinnosť sa vzťahuje aj na 
jazdu v obci.
– Aké sú sankcie za jazdu na bicykli 

pod vplyvom alkoholu?
 Jazda na bicykli pod vplyvom alko-

holu je kvalifikovaná ako priestupok
proti bezpečnosti a plynulosti cestnej 
premávky podľa § 22 ods. 1 písm. e) 
zákona SNR č. 372/1990 Zb. o prie-
stupkoch v znení neskorších predpi-
sov. Podľa citovaného ustanovenia sa 
priestupku dopustí ten, kto ako vodič 
počas vedenia vozidla požije alkohol 
alebo vedie vozidlo v takom čase po 

jeho požití, keď sa na základe vyko-
naného vyšetrenia podľa osobitného 
predpisu alkohol ešte nachádza v jeho 
organizme bezprostredne po požití al-
koholu, alebo užití inej návykovej lát-
ky, alebo v čase, keď by mohol byť pod 
ich vplyvom. Sankcie za priestupky 
proti bezpečnosti a plynulosti cestnej 
premávky podľa § 22 ods. 1 zákona 
SNR č. 372/1990 Zb. o priestupkoch v 
znení neskorších predpisov sú ustano-
vené v § 22 ods. 2 citovaného zákona, 
kde za predmetný priestupok zákono-
darca umožňuje uložiť pokutu od 150 
eur (4 518,90 Sk) až do výšky 800 eur 
(24 100,80 Sk). 

V spolupráci s OO PZ v Rohožníku 
spracovala Zuzana Ďuračková
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Kráčať si vyžaduje veľa síl a času. Našťastie žijeme v 21. storočí a ne-
musíme si lámať hlavu ako a na čom sa rýchlo prepraviť. Dnešok 
nám ponúka veľa možností. Napríklad taký bicykel. Viete, že exis-
tuje približne 165 rokov? Predpokladám, že každý Rohožníčan má 
doma aspoň jeden tento vynález. S ním však súvisia i povinnosti 
cyklistov (§ 55 Zák. č. 8/2009). 

Pán Vavrinec Báchor (v strede)
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ba – traktorová stanica. Vybudovalo sa 
autobusové nádražie. V tomto roku sa 
postavila i materská škola. Cementáreň 
mala v pláne vybudovať i štadión, ale 
predpisy nedovoľovali takéto zariade-
nie postaviť. Tento plán tak prešiel pod 
MNV a akciu „Z“. V tom čase náklad 
na výstavbu športového areálu predsta-
voval 5 mil. korún. Vzhľadom na to, že 

akcia bola finančne krytá len na 70 %
(zostatok 30 % predstavovala suma 1,5 
mil. korún, túto časť si občania odpra-
covali práve pri brigádach). Športovým 
areálom sa pýšime dodnes. V roku 1976 
bola opravená zvonica, kultúrny dom. 
V tomto období sa vybudovalo celé 
nové sídlisko. 

V roku 1978 začala výstavba bytov. 
Nastal i dôležitý moment pre občanov. 
Začala výstavba plynofikácie, kanalizá-
cie a zdravotného strediska. Zaviedla sa 

elektrina do rekreačnej oblasti na prie-
hrade. Miestny národný výbor (MNV) 
zadarmo zbúral a odpratal staré stodoly, 
na ich miestach už dnes stoja krásne 
domy (ulica Hlavná, smer na Malackú 
cestu). Pán Báchor spomína aj na to, ako 
bol inštalovaný prvýkrát patent z Ra-
kúska na stupňovité skladacie hľadisko 
do kina, keď sa začal u nás premietať 

širokouhlý film. Okolo roku 1983 sa
začal vyvážať odpad, postavila sa nová 
budova MNV, čistička odpadových vôd, 
budova Verejnej bezpečnosti (VB). Pán 
Vavrinec si stále stojí za tým, že dôle-
žitá bola cesta cez medziľudské vzťahy. 
Dnešné centrum obce („účko“) stojí na 
bývalých kasárňach. Okrem domčekov 
pre služby tam mali stáť i učiteľské byty. 
V roku 1986 sa slávnostne otvoril štadi-
ón. Prvýkrát si na ňom zahrali so Spar-
takom Trnava starí páni ligisti Slovanu. 

V tomto roku sa otvorila i plno organi-
zovaná základná škola. Čo znamenalo, 
že druhý stupeň ZŠ sa začal definitívne
vyučovať v Rohožníku. Skončila sa tak 
dochádzka detí do Sološnice. V roku 
1987 sa prvýkrát oslavoval 1. máj v u nás 
v obci. Ľudia sa z tejto udalosti mimo-
riadne tešili a obec navliekli doslova do 
nového šatu. Čistili, upratovali maľovali 
a tešili sa na veľkú slávnosť. Rohožník 
sa zapojil i do súťaže o najkrajšiu obec 
v skrášľovaní životného prostredia, za čo 
sme v zbere surovín vyhrali prvé miesto. 
Hlavnú výhru farebný televízor umiest-
nili do škôlky pre najmenších. 

Pán Vavrinec Báchor považoval svoje 
pôsobenie predsedu za česť a podľa toho 
zodpovedne pristupoval k svojej práci. 
Od tých čias sa veľa zmenilo. Spomien-

ky zostali, rovnako ako všetko, čo sa 
v Rohožníku vybudovalo, a dodnes slúži 
nám všetkým. 

A čo si želá dnes?
Aby sme si k sebe našli cestu, navzá-

jom sa rešpektovali dospelí i deti. Má 
pocit, že sme si začali ceniť súkromné 
vlastníctvo, čo je logické a správne. Na 
druhej strane by sme si mali vážiť aj to 
spoločné, čo deň čo deň užívame, čo 
nám slúži. 

Pán Vavrinec sa vo voľnom čase rád 
venuje záhradke, domácnosti, hríbar-
čeniu a fandí futbalu. Svoj čas a lásku 
rozdáva i trom vnúčatám. Na dôchod-
ku je už desať rokov a vyhlasuje, že žije 
každým dňom. Nestíha sa nudiť. A ako 
on tvrdí: „sám by nikdy nič neurobil, za 
všetkým stoja ľudia“. Čo svedčí o spomí-
naných výsledkoch. Pri tejto príležitosti 
si dovoľuje povedať všetkým: „ďakujem“. 

Najbližšie sa chystá osláviť životné 
jubileum v kruhu rodiny. Želám mu 
veľa šťastia, zdravia, lásky a motivácie 

do ďalších rokov. Ďakujem za príjemné 
stretnutie a rozprávanie, ktoré by bolo aj 
na román. Ešte raz srdečne ďakujem. 

Zuzana Ďuračková

Žijú medzi nami aj takí ľudia, ktorých život sa nedá vyjadriť pár slovami. 
Sú to osobnosti, ktoré svoj život napĺňajú skutkami. Áno, môžete namietať, 
že osobnosť je každý z nás. Skutočné osobnosti však vynakladajú veľa úsilia najmä 
v prospech iných. Stopy po nich zostávajú. 

VAVRINEC BÁCHOR
Osobnosti Rohožníka

... a jeho pomocníci



(8)

S P R AV O DA J  O B C E  R O H O Ž N Í K 

Tento rok, záver mája a začiatok júna, 
bol pre našu farnosť pomerne náročný. 
Po takmer dvojročnej príprave, dostalo 
30. mája 53 mladých ľudí z našej far-
nosti vo vigíliu Zoslania Ducha Svätého 
sviatosť birmovania z rúk generálneho 
vikára bratislavskej arcidiecézy, vdp. 
Mons. Jána Formánka, povereného ar-

cibiskupom Stanislavom Zvolenským. 
Stali sa tak zrelými a dospelými kres-
ťanmi s celoživotnou úlohou zvidi-
teľňovať Krista a kresťanskú vieru 
v dnešnom svete. Z milodarov birmo-
vancov rodičov bola ako dar zakúpená 
pre našu farnosť nová monštrancia.  
O 8 dní neskôr, 7. júna, v nedeľu Naj-

svätejšej Trojice sa  mohlo prvýkrát po 
9 mesačnej príprave 28 tretiakov našej 
farnosti plne zúčastniť na svätej omši. 
Bolo im udelené Prvé sväté prijímanie. 
Ako milodar pre farnosť boli pri tejto 
príležitosti zakúpené nové ampulky 
a zvonček.

Mgr. Miroslaw Bania,CR
administrátor farnosti 

Vzácne dni sviatostí

Keď sa pozerám na deti, ako kri-
čia a vyvádzajú, plačú a sú vzdoro-
vité, ako sa potkýnajú a padajú, tak 
si myslím, že tvoje kráľovstvo, Pane, 
nikdy nepríde.

Keď sa pozerám na deti, ako ja-
sajú, spievajú, smejú sa a sú šťastné, 
tak si myslím, že tvoje kráľovstvo, 
Pane, je už tu.                     (prevzaté)

Aj v našej obci žijú deti, ktoré sa nena-
rodili pod šťastnou hviezdou, ale celý ži-
vot ich bude sprevádzať handicap, ktorý 
dostali pri narodení do vienka. Dokon-
ca aj zdravé dieťa sa môže v nešťastnom 
okamihu zaradiť medzi ne. Dobré je, že 
spoločnosť ich nevyčleňuje, ale problém 
niekedy zostáva s ich prijatím a preko-
naním predsudkov v spoločnosti. 

Chcem vám, milí čitatelia, predsta-
viť chlapca, ktorý žije medzi nami, je 
postihnutý ťažkým stupňom mentálnej 
retardácie so symptomickou poruchou 
reči a prvkami autizmu. A aby toho ne-
bolo málo, nežije s vlastnými rodičmi, 
ale v pestúnskej starostlivosti starých 
rodičov. Volá sa Dominik Lappy a spo-
znala som ho na našej škole. 

Ako sa k nám dostal?
Musím začať najskôr tým, že u nás už 

veľa rokov fungujú špeciálne triedy pre 
deti s mentálnym postihom. Pani ria-
diteľku Mgr. Martu Pfeilerovú natoľko 
zaujala problematika, že sama študo-
vala špeciálnu pedagogiku a umožňuje 
nielen špeciálnym pedagogičkám, ale aj 
učiteľom, neustále vzdelávanie aj v ob-
lasti porúch u detí. 

Keďže psychické poruchy detí úzko 
súvisia s absentujúcou rodičovskou lás-
kou a u nás v obci je tiež detský domov, 
zaoberá sa aj problematikou detí v pes-
túnskej starostlivosti. Tak sa ocitla spolu 
s pani učiteľkou Mgr. Janette Mrázovou 
na výcviku vychovávateľov a odborní-
kov pracujúcich s deťmi v pestúnskej 
starostlivosti, ktorý organizovala Spo-
ločnosť priateľov detí z detských domo-
vov – Úsmev ako dar. A to už bol krô-
čik k Dominikovi. Dominikovi starí 
rodičia, obaja chorí, vozievali chlapca 
autobusom do Špeciálnej základnej 

školy v Malackách a nebolo to pre nich 
jednoduché. Poprosili pani riaditeľku, 
či by Dominika nemohla prijať na našu 
školu. Po zložitom uvažovaní riaditeľky 
a počiatočných obavách pani učiteľky 
Mrázovej, aké budú reakcie jej žiakov, 
Dominik bol predsa prijatý. A nielen 
formálne, ale skutočne – prijatý spolu-
žiakmi, ba dokonca aj ostatnými žiakmi 
1. stupňa, ktorí si veľmi rýchlo zvykli, že 
prichádza v sprievode starých rodičov 
denne počas veľkej prestávky. Zostáva 
v škole len jednu vyučovaciu hodinu, 
ale výsledky sú očividné. 

Navštívila som rodinu Lappyových, 
aby som videla chlapca aj v domácom 
prostredí a porozprávala sa so starými 

rodičmi. Zhovorčivá bola len babka, 
dedo to úplne nechal na ňu. Babka s vý-
razom spokojnosti a úsmevom hovo-
rila o tom, aký pokrok jej vnuk urobil, 
odkedy chodí do našej školy. Vyzvala 
Dominika, aby mi ukázal, čo všetko vie 
a ten sa nenechal dlho núkať. Vysypal 
ako z rukáva dni v týždni, mesiace v ro-
ku, ba pridal aj dve básničky, ktoré ho 
naučila pani učiteľka „Janettka“. Potom 
sa unavil a babka mi vysvetlila, že potre-
buje byť chvíľu vo svojom svete. O chví-
ľočku sa vrátil opäť k nám do kuchyne 
s udicou, na ktorú lovil „rybky“– peno-
vé písmenká abecedy. Vedel ich pome-
novať a keď som sa divila, s hrdosťou, na 
podnet babky, sadol k počítaču a ukázal 

mi, že sa vie podpísať a pridal aj adre-
su bydliska. Potom sa ešte rozhovoril 
o tom, ako chodí so strýkom Jarom do 
záhrady, ale ešte nie sú jahody a že rád 
počúva Elán a Žbirku. Keď som odchá-
dzala, vyobjímal ma a ja som sa lúčila so 
zvláštnym hrejivým pocitom. 

To, že som sa rozhodla o ňom napí-
sať, spôsobili najmä postrehy ľudí z jeho 
okolia. Nezávisle od seba sa niekoľkí vy-
jadrili, že si na ňom všimli veľké zmeny. 
Najprv sa o ňom pekne vyjadrila naša 
kolegyňa, ktorá býva v spoločnej bytov-
ke a potom aj niekoľkí rodičia. Kedysi 
bol vraj agresívny a vôbec nekomuniko-
val s okolím. 

Dnes sa na ľudí usmieva, všetkých 
zdraví, podáva ruku a púšťa sa s nimi do 
reči. Je to úžasné, ako vie prijatie a pocit 
lásky meniť život človeka. 

Čo rozpráva o Dominikovi pani uči-
teľka Mrázová, na ktorú sa vraj vždy 
najviac teší?

„Najprv som z jeho príchodu mala 
veľké obavy. Zvládnem to? Ako ho prij-
mú moji žiaci? Najskôr som sa snažila 
dobre ich pripraviť na Dominikov prí-
chod. Keď k nám zavítal, deti videli 
moje vlastné správanie a začali ma na-
podobňovať. Jeho pomocníčkou sa stala 
Veronika a volá ho ako ja – Dominiček. 
Pomáha mu pri navliekaní korálkov 
a iných činnostiach. Samozrejme, ho-
dina s Dominikom je iná ako ostatné, 
ale obdivuhodné je, že Dominikova 
prítomnosť obohacuje nielen jeho, ale aj 
ostatné deti v triede. Stávajú sa citlivej-
šie, pozornejšie, empatické. 

Kiež by sme aj my dospelí vedeli bez 
predsudkov prijímať tých, čo sú iní ako 
my. 

 -aimée-

ŽIJE MEDZI NAMI A ŽIJE RÁD 
Nie všetky deti majú šťastie, že sa narodia do úplnej rodiny a nie 
všetky sa narodia zdravé. Žiadalo by sa povedať, že pribúda detí 
s rôznymi handicapmi, ale nemusí to byť pravda. Pravdou však je, 
že v demokratickej spoločnosti nie sú ukrývané niekde v ústraní, 
ale naopak čoraz viac začleňované medzi zdravú populáciu. 

RÍMSKOKATOLÍCKA CIRKEV
FARNOSŤ ROHOŽNÍK

POZVÁNKA

Vďační bohu a ľuďom za 

200 ROKOV OD ZRIADENIA 
150 ROKOV OD VYSVÄTENIA

farského kostola v Rohožníku. 

Srdečne pozývame veriacich 
v sobotu 15. augusta 2009 
k spoločným oslavám tejto 
radostnej udalosti.

Program:
10. h: Slávnostná svätá omša 
Celebruje ju jeho excelencia 
Mons. Stanislav Zvolenský, 
arcibiskup bratislavskej diecézy, 
koncelebrujú kňazi, ktorí v minulosti 
pracovali v tejto farnosti. Účinkuje 
Chrámový zbor sv. Ondreja 
z Vysokej pri Morave
13.–22. h: Pokračujú oslavy pred KD.

Mgr. Miroslaw Bania, CR
administrátor farnosti
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Nepochybne najväčším zásahom do 
školy bolo zavedenie internetu. Žiaci 
tak získali prístup k nespočetným in-
formáciám a spájajú sa s inými školami 
nielen na Slovensku, ale aj v krajinách 
EÚ. Plynule a nenápadne sa stávajú Eu-
roobčanmi, ktorí si uvedomujú, že o ich 
budúcnosti sa nerozhoduje len v našom 
hlavnom meste, ale aj v europarlamente 
v Bruseli. O tom by vedeli porozprávať 
žiačky, ktoré dnes už navštevujú stredné 
školy. Na návštevu parlamentu v Bruseli 
iste tak skoro nezabudnú. 

Nedávno mali možnosť aj niektorí 
žiaci 7. B v rámci projektu COMENIUS 
navštíviť nemecký Regensburg, pretože sa 
aktívne zapájali do úloh, ktorých cieľom 
bolo nielen vzájomné spoznávanie detí 
z rôznych štátov EÚ, ale aj získanie ná-
rodnej hrdosti, uvedomenie si bohatstva 
našej kultúry a tradícií predkov. Projek-
ty, na ktorých pracovali, boli priebežne 
vystavované na chodbách našej školy. 

Počítače, internet, moderná komu-
nikácia nie sú cudzie už ani tým naj-
menším zaškoleným deťom v našej 
obci. Budúci prváci sú na ZŠ ako doma. 
Mesiac mali možnosť, spolu so žiakmi 
z počítačového krúžku, vyskúšať si ako 
funguje počítač, internet, stať sa malia-
rom, svetobežníkom a ktovie čím ešte 
prostredníctvom počítačových progra-
mov. Starší žiaci zo školského klubu im 
pri jednej z ich návštev čítali rozprávky 
a žiaci z divadelného krúžku nacvičili 
divadielko O Červenej čiapočke. 

„Nielen počítačom je však škola živá“, 

neoddeliteľnou úlohou je aj udržiavanie 
kultúrnych tradícií a preto žiaci, väčši-
nou tí mladší, nechýbali ani na nedeľ-
nej obecnej oslave Dňa matiek v KD. 
Program bol pestrý a verím, že potešil  
mamičky aj všetkých prítomných. 

Na poli kultúry žali úspech „slávici“. 
V okresnom kole speváckej súťaže si 
vyspievali čestné ocenenie v I. kategó-
rii Martinka Žembová z 2. A, ktorú iste 
čaká úspech aj v budúcnosti a 3. miesto 
František Švončinár z 9. A, ktorý súťažil 
v tretej kategórii. Aj úspešných „KLO-
KANOV“ je v škole dosť. Nie takých, 
čo skáču s mláďaťom vo vaku, ale tých, 
čo rozumejú matematike. Matematický 
KLOKAN je medzinárodná súťaž, ktorá 
sa koná súčasne v jeden deň v celej Eu-
rópe. Najúspešnejší získali 5 klokanov: 
Danko Baďura a Miška Pálková z 2. A, 
Karinka Ghirbaková z 3. B, Samko Ben-
ca, Zdenko Knížat a Jurko Gúčik zo 4. B, 

Adam Mirre z 5. A a Marek Farba z 9. A. 
Zopár favoritov mala škola aj v okresnej 
PYTAGORIÁDE – Karin Ghirbaková, 
Michal Hrnčiar z 3. B, Samuel Benca, 
Zdenko Knížat a Marek Fabian zo 4. B. 

Čestné uznanie získala škola v pro-
jekte ENVIROOTÁZNIKY, zvláštne 
ocenenie získala Sandra Szlovaková z 8. 
A. Stále však škola nemôže byť spokojná 
s úrovňou ekologického myslenia žiakov. 
Na jednej strane sú zanietení ochranco-
via prírody, bioolympionici, turisti a na 
strane druhej je dosť tých, ktorí prácu 
svojich spolužiakov zničia. 

Úspechom v biológii bola okresná 
olympiáda, v ktorej získal Marek Laudis 
z 5. A 3. miesto, Adam Hajdúch z 8. A 4. 
miesto a Tomáš Herceg z 9. A 5. miesto. 

Nielen rozvoj vedomostí, umeleckých 
a pracovných zručností, ale aj telesná 
aktivita a šport tvoria súčasť vzdeláva-
nia žiakov. Pravidelne sa konajú súťaže 

a turnaje medzi triedami vo vybíjanej, 
futbale, volejbale, prehadzovanej, ale aj 
v behu. Pekné úspechy už niekoľko ro-
kov dosahujú žiačky z 2. stupňa vo vybí-
janej. Aj oslava MDD sa niesla v duchu 
športového zápolenia. 

Nezabúda sa ani na tých, čo sa olym-
piád nezúčastňujú, pretože im osud do 
vienka nadelil poruchy učenia. Aj keď 
nedosahujú výborné výsledky v učení, 
často sú zruční a šikovní v iných oblas-
tiach. Ivetka a Nikolka Danihelové na-
príklad rady spievajú, recitujú a tancujú. 
Svoje tanečné umenie ukázali v nejed-
nom vystúpení s tanečným krúžkom. 
Spolu so svojou triedou sa tiež zúčastnili 
Dňa otvorených dverí u hasičov v Ma-
lackách. Všetci boli z návštevy nadšení. 

Aj s políciou má základná škola dob-
rú spoluprácu. Príslušníci polície pravi-
delne pomáhajú s dopravnou výchovou 
žiakov a realizujú projekt „Správaj sa 
normálne“. Záverom projektu tento 
rok vyhodnocovali výtvarné a literárne 
práce na tému Ako vidím políciu. Žiaci 6. 
B si dokonca vyskúšali funkciu regulov-
číkov dopravy priamo na bratislavskej 
križovatke. Získali tam v súťaži „Mladý 
regulovčík“ 2. miesto.

Základná škola sa pripojila k tým, 
ktoré získali certifikát „Škola priateľ-
ská deťom“, z toho vyplýva, že sa zapája 
do verejných zbierok na pomoc predo-
všetkým deťom. Okrem iných to bola 
tento rok aj podpora opustených detí 
prostredníctvom predaja magnetiek pri 
príležitosti akcie Míľa pre mamu. V má-
ji zbierka Modrý gombík, podporila deti 
z  tretieho sveta, aby mohli byť očkované 
proti detským chorobám a mali prístup 
k pitnej vode. 

Záverečné poďakovanie patrí aj všet- 
kým, ktorí škole poukázali 2 % z daní .

 -aimée-

Škola – základ života je jeden z mála výrokov, ktorý má nekončiacu platnosť. Veď kto z nás ňou 
neprešiel? Kto môže povedať, že sa ho vôbec netýka? Napriek nemennej úlohe vzdelávať deti 
pre život v dospelosti, veľa vecí sa v škole mení. . . 

LETOM – ŠKOLSKÝM SVETOM

Nedávno ma zaujala na inter-
nete pripomienka k „preplnenej 
popolnici na PET fľaše“. A nie 
je len jedna. Kde je problém? 
Je málo popolníc, alebo veľa 
odpadu? Problém môže byť aj 
niekde inde. Vieme odpad správ-
ne triediť a ukladať? Nehádžem 
všetkých do jedného vreca a ani 
nehovorím, že by sa nezišli nové 
„zberné hniezda“. V 1. štvrťro-
ku 2009 sa v našej obci vyviezlo 
220,99 ton odpadu (140,39 ton 
komunálny odpad, 80,6 ton ostat-
ný odpad) za sumu 20 271,88 €, 
čo nie je málo. Čím viac vývozov, 
tým vyššia suma. Kto šetrí má za 
tri.  Aj s priestorom. Skúsme to 
teda robiť poriadne. 

PLASTY – ŽLTÝ KONTAJNER
Patria sem: PE fólie, PET fľaše od 
nealko nápojov, sirupov, rastlinných 
olejov – ZOŠLIAPNUŤ!
Nepatria sem: PET fľaše znečistené od 
oleja, benzínu, hrubo znečistené plas-
ty (zeminou, farbami), nádoby od te-

kutých pracích a čistiacich prostried-
kov (napr. aviváž), viacvrstvové obaly 
(od kávy, kakaa, vreckových polievok, 
liekov), linoleum, podlahové krytiny, 
trubky, guma, molitan.
PAPIER  –  MODRÝ KONTAJNER
Patria sem: noviny, časopisy, kance-
lársky papier, kartónové obaly, zošity, 
letáky, knihy, papierové sáčky, listy, 
obálky, pohľadnice, výkresy, lístky, 
zakladač, baliaci a krepový papier, pa-
pierový obal a vrecko atď.
Nepatria sem: Mokrý, mastný, alebo 
inak znečistený papier, papier po-
tiahnutý fóliou, asfaltový a dechtový 
papier, použité plienky a hygienické 
potreby, samoprepisovací a kopírova-
cí papier, obaly na mlieko, škatule od 
džúsov, mapy
SKLO –  ZELENÝ KONTAJNER
Patria sem: Sklenené fľaše (farebné aj 
biele), zaváraninové poháre (len čisté 
a zbavené kovových viečok), sklenené 
črepy bieleho a farebného skla
Nepatria sem: Zrkadlá (nie sú čistým 
sklom), lepené bezpečnostné sklá, 

automobilové sklá, žiarivky, žiarovky, 
porcelán, keramika, okenné tabule
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ém Rozpis zvozu komunálneho odpadu v obci 
Rohožník pre II. polrok 2009

DÁTUM DEŇ
Interval zvozu / mesačne

1 x 2 x 4 x
07. 07. 09 utorok x
14. 07. 09 utorok x x
21. 07. 09 utorok x
28. 07. 09 utorok x x x
04. 08. 09 utorok x
11. 09. 09 utorok x x
18. 09. 09 utorok x
25. 09. 09 utorok x x x
02. 09. 09 streda x
08. 09. 09 utorok x x
16. 09. 09 streda x
22. 09. 09 utorok x x x
29. 09. 09 utorok x
06. 10. 09 utorok x x
13. 10. 09 utorok x
20. 10. 09 utorok x x x
27. 10. 09 utorok x
03. 11. 09 utorok x x
10. 11. 09 utorok x
18. 11. 09 streda x x x
24. 11. 09 utorok x
01. 12. 09 utorok x x
08. 12. 09 utorok x
15. 12. 09 utorok x x x
21. 12. 09 pondelok x
29. 12. 09 utorok x x
05. 01. 10 utorok x

V Zohore dňa 12. 6. 2009             Vypracoval: Švára

Rozpis zvozu separovaného odpadu 
v obci Rohožník pre II. polrok 2009

DÁTUM DEŇ PET PAPIER SKLO

10. 07. 09 pondelok x
13. 07. 09 pondelok x
27. 07. 09 pondelok x x
07. 08. 09 piatok x
10. 08. 09 pondelok x
24. 08. 09 pondelok x x
05. 09. 09 sobota x
07. 09. 09 pondelok x
21. 09. 09 pondelok x x
02. 10. 09 pondelok x
05. 10. 09 pondelok x
19. 10. 09 pondelok x x
30. 10. 09 piatok x
02. 11. 09 pondelok x
16. 11. 09 pondelok x
27. 11. 09 piatok x  x
30. 11. 09 pondelok x
14. 12. 09 pondelok x
27. 12. 09 nedeľa x
28. 12. 09 pondelok x x

Spoločnosť .A.S.A. Slovensko s.r.o. si vyhadzuje právo 
pri technických problémoch na posun vývozu o 1–3 dni, 
o čom bude informovať zákazíka.
V Zohore dňa 12. 6. 2009             Vypracoval: Švára

Návšteva v Regensburgu
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S P R AV O DA J  O B C E  R O H O Ž N Í K 

Rekonštrukcia 
„KULTURÁKU“

Tak ako sme avizovali na webovej 
stránke i na výveskách v dobe od 18. 5. 
2009 do 28. 6. 2009 bol kultúrny dom 
pre verejnosť uzatvorený z dôvodu re-
konštrukcie malej sály a kuchyne z pri-
ľahlými priestormi.

V tejto dobe sa vykonala výmena 
a zníženie stropu v malej sále na úroveň 
stropu v bare. Taktiež sa vymaľovala 
rovnakou farbou ako bar. Obe tieto časti 
tvoria kompaktný celok.

V kuchyni, chodbičke pri kuchyni, 
v chodbe pri skladoch, na schodoch 
a v priestore pred zadným vchodom 
sa vymenila dlažba, pôvodná sa úplne 
rozpadla, vvmaľovali sa všetky tieto 
priestory a v kuchyni i v chodbičke sa 
naištalovali nové svietidlá, aby sa vy-
lepšilo i osvetlenie pri používaní týchto 
priestorov. Zároveň sa obnovili olejové 
nátery. Poopravovali sa skriňky, vy-
menili sa nerezové držiaky na čistiace 
prostriedky v kuchyni.

Miestnosť škrabky, ktorá bola ne-
funkčná a nepoužívaná sa premenila 
na nové skladové priestory pre inventár.

Po minuloročnej rekonštrukcii, vybu-
dovaní nového baru a novovybavenie 
kuchyne nábytkom a elektrospotrebičmi 
sa tohtoročnou rekonštrukciou skultúr-
nil, sfukčnil a skrášlil celý priestor baru 
a malej sály a tiež celý kuchynský trakt 
aby sme všetci spoločne mohli kultúr-
ny dom využívať k plnej spokojnosti 
OÚ, KD a všetkých obyvateľov obce na 
spoločenské podujatia, svadby, osla-
vy a vlastne všetky aktivity, či obecné, 
alebo súkromné. V budúcnosti by sme 
chceli zrekonštruovať tanečnú sálu jej 
rozšírením smerom do vestibulu, aby sa 
zväčšila kapacita tanečnej sály, vymeniť 
tu stropné konštrukcie a znížiť strop, 
zrekonštruovať vstupné vchody a celé 
priečelie KD. Taktiež by sme chceli zre-
konštruovať tanečný parket položením 
novej parketovej podlahy. Dôležitá je aj 
budúca rekonštrukcia podláh, ozvuče-
nia a osvetlenia kinosály a v neposled-
nom rade úplná rekonštrukcia vzdu-
chotechniky, ktorá je absolútne nedosta-
točná a neefektívna. Toto je však hudba 
budúcnosti, dúfam, že sa to podarí ešte 
než pôjdem do dôchodku v roku 2014.

Ďakujem za pozornosť a všetkých sr-
dečne zdravím

 Peter Špoták

MAREC–JÚN

Počet obyvateľov:  3584
Prisťahovaní:  22
Odsťahovaní: 15

* NARODILI SA: 
 (evidované OÚ)
Marec: Kotesová Lívia, 
Sončíková Ella
Apríl: Dávidová Melánia, 
Malá Natália, Rudavská Anette
Máj: Šarközyová Sára, 
Lapuník Bruno, Baťko Daniel, 
Smák David

† OPUSTILI NÁS:
Apríl: Blažek Jozef (nar. 1924)
Jún: Tóth Peter (nar. 1961)

V tejto rubrike radi od vás priví-
tame a uverejníme blahoželania, 
poďakovania, spomienky, foto-
grafie. Zasielajte ich na uvedenú
adresu redakcie. 
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Kultúrne 
a spoločenské akcie

August 2009 
 16. 8. Rohožnícke obecné 

slávnosti – 3. ročník
September 2009 
 – Tanečné kurzy
  (september–november)
 – Divadelné predstavenie 

Smrť v ružovom. 
  Divadlo J. G. T. Zvolen 

(KD)
 26. 9. Gulášmajster 
  spod Vysokej – 3. ročník 
Október 2009
 17. 10. Posedenie dôchodcov
 24. 10. Svetielkový, tekvicovo-

-lampiónový sprievod 

November 2009
  Divadelné predstavenie 
  I. Stodola: 
  Voľakedy a dnes. 
  Divadlo J. P. Trnava (KD)
 21. 11. Katarínska poľovnícka 

zábava 
December 2009
 6. 12. Príde k nám Mikuláš
 – Vianočná benefícia ZŠ
 – Vianočná besiedka MŠ

 Gulášmajster spod Vysokej 2009
Poľovnícky zväz HÔRKA Rohožník v spolupráci s KD pod 
záštitou starostu obce vás pozývajú na 3. ročník súťaže 
vo varení gulášu, ktorá sa uskutoční 26. 9. 2009 od 9. hodiny 
pred kultúrnym domom v Rohožníku.

– Prihlásiť sa môže každý, kto dovŕšil 18 rokov, samostatne alebo v skupi-
ne, uvariť musí 10 litrov gulášu v sortimente – bravčový, hovädzí, z diviny, 
z rýb, hubový, hydinový, miešaný, iný.

– Každý súťažiaci musí guláš predávať. Ak si chce súťažiaci svoj guláš odniesť, 
musí uvariť povinné množstvo na predaj + množstvo ktoré si chce odniesť. 
To je podmienka súťaže.

– email: kulturnydom@centrum.sk, do 18. 9. 2009, po tomto termíne sa pri-
hlášky už neevidujú. Prihlásiť sa môžete u p. Petra Špotáka – tel.: 0905 585 
190, alebo 034/658 82 09. Tešíme sa na vašu účasť.

 Divadelné predstavenie
Divadlo J. G. T Zvolen v spolupráci 
s KD vás srdečne pozývajú na malý 
muzikál „Smrť v ružovom“ o veľkej 
speváčke, nekorunovanej kráľovnej 
šanzónov 20. storočia – Edith Piaf. 
Narodila sa na ulici, jej božský hlas 
jej vyniesol svetovú slávu. 

Láska, sláva, peniaze, rozchody, alkohol, 
lieky, utrpenie a jej obrovské spevácke ume-
nie, ktoré naživo, bez playbackov, zvolenskí 
herci predvádzajú na javisku a dramatické 
spracovanie Ľubomíra Feldeka zaručujú ne-
opakovateľný zážitok. 

Všetky predstavenia po celom Slovensku 
mali obrovský úspech, preto veríme, že na-
plníme aj tie najvyššie nároky divákov v Ro-
hožníku na divadelné umenie.

Túto komornú hru uvedieme 17. 9. 2009 
o 19.00 hodine v Kultúrnom dome v Rohož-
níku.Vstupné 5,5 € (165,70 Sk). Vstupenky 
sa už predávajú u p. Petra Špotáka v KD Ro-
hožník. Tešíme sa na vašu návštevu.

 Tanečné kurzy 
Prihláste sa do kurzu spoločenských tancov. Pripravili sme pre 
vás 10 nácvikov  v kategórii začiatočník a pokročilý.

Začneme 13. 9. 2009 v kultúrnom dome a potom každú ďalšiu nedeľu až 
do 15. 11. 2009 od 14.30 do 16. a od 16. do 17.30 hodiny. Učiť nás bude taneč-
ný majster Miroslav Kučera, viacnásobný majster a vicemajster SR so svojimi 
asistentmi z tanečnej školy Anety Orosiovej a Barbory Rakovskej. Táto taneč-
ná škola a jej majstri tréneri sú zárukou tanečného majstrovstva na najvyššej 
úrovni, (Erik Narjaš, pani Drexler z Nemecka, obaja z Let´s Dance).

Prihláste sa už dnes u p. Petra Špotáka v KD, tel. 0905 585 190, maximálne 
však do 31. 7. 2009. Cena celého kurzu je 60 € (1 800 Sk) na osobu, platba vo-
pred. Nenechajte si ujsť túto príležitosť. Staňte sa kráľovnou a kráľom parketu 
a ozdobou každej slávnostnej príležitosti s tancom. Tešíme sa na vás.

Ku každej obci neodmysliteľne 
patrí, tak ako kostol, aj požiarna 
zbrojnica. Má svojho ochrancu a 
patróna sv. Floriána. Vojak s prilbou 
na hlave, v ľavej ruke so zástavou, 
v pravej s nádobou na vodu, zalieva-
júci oheň na horiacom dome.

Aj my máme svojich patrónov – 
obetavých a odvážnych ľudí, ktorí sú 
ochotní za akýchkoľvek podmienok 
všetko zanechať a bežať na pomoc 
keď niekde horí – našich hasičov.

4. máj v roku je už tradične sviat-
kom hasičov. Aj tento rok si členo-

via Dobrovoľného hasičského zboru 
v Rohožníku uctili pamiatku sv. Flo-
riána dňa 3. mája účasťou na svätej 
omši.

O týždeň neskôr – 9. mája – v areáli 
hasičskej zbrojnice pripravili posede-
nie pri hudbe so skupinou TRIO-VE-

TERÁN z Borinky. V hojnom počte 
hasičov aj účastníkov bolo tentoraz 
pri zbrojnici veselo. 

Poďakovanie patrí všetkým členom 
a členkám, ktorí sa na príprave osláv 
podieľali. 

-rr-

DEŇ SV. FLORIÁNA – 4. MÁJ – DEŇ POŽIARNIKOV
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Súťaže sa zúčastnilo 110 dospelých 
a 66 detských pretekárov. Teší nás, že 
v kategórii dospelých obsadili domáci 
pretekári prvé tri miesta.

Víťazom súťaže sa stal Bartek Michal 
– dosiahol celkom 658 b za 13 ks ulove-
ných rýb. Prevzal si z rúk starostu obce 
pamätný pohár a exkluzívnu cenu ve-
dúceho predajne HOBBY v Malackách 
Ing. Petra Chovana – dva feeder prúty, 
dva navijaky, puzdro na udice a rybár-
sku čiapku. Na 2. mieste sa umiestnil 
Danihel Jaroslav st. – dosiahol 565 b 
a odniesol si poukážku na nákup to-
varu v predajni HOBBY v hodnote 
200 €. Rečný Roman s počtom bodov 
449 obsadil 3. miesto a získal poukáž-
ku v hodnote 150 €. 4. miesto obsadil 
Egl Marián so 426 bodmi, jeho pou-
kážka mala hodnotu 100 €. 5. miesto 
si vybojoval Botek Braňo, dosiahol 384 
b a získal poukážku v hodnote 50 €. 
Na 6. mieste s 359 bodmi sa umiestnil 
Farkaš František, odniesol si poukážku 
v hodnote 25 €. Cena útechy, pripadla 
Pinčekovi Jozefovi za 349 b, čím získal 
kvalitnú termosku s pohárikmi, pollit-
rovú fľašku rumu a porciovaný čaj na 
chladnejšie obdobie pri rybačke.

V kategórii detí, prvých desať hod-
notných cien si v tomto poradí rozdelili: 
1. Ševčík Dominik (15 ulovených rýb), 
2. Srnka Lukáš (13), 3. Herman Michal 
(12), 4. Hric Marek (9), 5. Kaňka Matúš 
(5), 6. Vincek Tomáš (5), 7. Šiška Mar-
cel (4), 8. Ševčík Tomáš  (4), 9. Chudiak 
Peter (3), 10. Vávra Marian (3).

Víťaz si z rúk starostu obce prevzal 
pamätný pohár. Osobitnú cenu – silo-
mer s metrom – za najťažšiu ulovenú 
rybu (kapor o dĺžke 58 cm a hmot-
nosti 3,6 kg) získal účastník detských 
pretekov Šiška Marcel. Osobitnú cenu 
– detský rybársky bič, si ako najmlad-
ší účastník detských pretekov prevzal 
Farba Patrik.

Na priebeh oboch rybárskych pre-
tekov dohliadali pod vedením vedú-
ceho rybárskej stráže Dušana Juriša, 
člen výboru Koutný Jaroslav, členovia 
rybárskej stráže Hajdúch Peter, Kondla 
Stanislav, Šelc Vladimír a ich pomoc-
níci Irša Miroslav, Majzún Blažej, Ja-
kubec Peter, Bernát Branko, Hermann 
František, Knápek Marián, Martinkovič 
Patrik, Nemec Ľubor st., Šarközy Jozef, 
Mihaly Eduard. 

Za organizáciu a priebeh pretekov 
boli zodpovední predseda Štefan Wa-
schek a rybársky hospodár Dušan Far-
ba. Občerstvenie zabezpečil Jarolím 
Benedek, ktorý navaril dobrej rybacej 
polievky a Štefánia Jurišová, ktorá sa 
spolu s Katkou Brennerovou sa posta-
rala o pečenie a predaj rýb. Juriš Du-
šan, Mišúnová Henrieta a Jankovičová 
Hanka sa postarali o prípravu a predaj 
rybacej fašírky. V bufete predaj nápo-
jov zabezpečoval člen výboru Fabian 
Marek a jeho manželka Fabianová Ga-
bika. Na výpomoc si zobrali aj staros-
tu obce Mgr. Petra Švarala. Za predaj 
tombolových lístkov boli zodpovedné 
Benedeková Ruženka a Majerská Kris-
tína. Po vyhodnotení pretekov boli 
odovzdané ceny na výherné tombolo-
vé lístky. Celkom bolo odovzdaných 25 
hodnotných cien, medzi nimi aj živé 
kozliatko, ktoré venovala vedúca z po-
hostinstva Rašelina Želipská Martina. 

Ďakujeme všetkým, ktorí sa pričini-
li o zorganizovanie, priebeh a zabezpe-
čenie celého dňa. Za všetkých súťažia-
cich, ale aj v mene výboru našej rybár-
skej organizácie, vyslovujeme vďaku 
najmä našim dlhoročným sponzorom. 
Všetky deti mali obrovskú radosť a ich 
rozžiarené očká boli tým najkrajším 
poďakovaním za vynaložené prostried-
ky a námahu. PETROV ZDAR !

Spracoval rybársky hospodár 
Dušan Farba a Zuzana Ďuračková  

1. máj 
v znamení rýb 

a zábavy
Miestna organizácia 

Slovenského rybárskeho 
zväzu opäť usporiadala 

tradičné prvomájové rybárske 
preteky. Dospelí súťažili na 
rybníkoch Kuzma a Kosek. 

Súčasne prebiehali aj detské 
rybárske preteky na rybníku 

Kúpalisko. 

HLÁSENIE  ZABÍJANIA 
ZVIERAT Regionálnej 
veterinárnej a potravinovej 
správe Senec z dôvodu 
monitorovania pôvodcu 
zoonózy Trichinella 
pri domácich zabíjačkách 
ošípaných a monitorovanie TSE 
pri zabíjaní HD u chovateľa pre 
súkromnú domácu spotrebu.

Podľa zákona č. 39/2007 Z. z. o ve-
terinárnej starostlivosti o zabíjaní 
zvierat pre súkromnú domácu spotre-
bu, ods. 1, hovädzí dobytok (HD) 
a ošípané možno zabíjať u chovateľa 
na súkromnú domácu spotrebu, ak:
a) bolo zabíjanie zvierat nahlásené 

príslušnej regionálnej veterinárnej 
a potravinovej správe aspoň jeden 
pracovný deň vopred,

b) boli dodržané požiadavky na och-
ranu zvierat v čase zabíjania,

c) boli dodržané požiadavky na sú-
streďovanie a neškodné odstráne-
nie živočíšnych vedľajších produk-
tov podľa osobitného predpisu,

d) boli dodržané požiadavky na vyšet-
renie na bovinnú spongiformnú 
encefalopatiu (BSE) podľa oso-
bitného predpisu, ak ide o hovädzí 
dobytok,

e) boli dodržané požiadavky na vyšet-
renie trichinelly podľa osobitného 
predpisu, ak ide o ošípané.
Štátna veterinárna a potravinová 

správa SR naďalej monitoruje  počty 
domácich zabíjačiek na území Slo-
venskej republiky, ako aj výsledky na-
riadených vyšetrení, a to na základe 
hlásení jednotlivých RVPS.

Odbery vzoriek na laboratórne vy-
šetrovanie pôvodcu zoonózy Trichi-
nella  sú  vykonávané na základe epi-
zootologickej situácie len vo vybra-
tých regiónoch. Región RVPS Senec 
(okresy Malacky, Pezinok, Senec) nie 
je na základe vyhodnotenia rizika vý-
skytu pôvodcu u ošípaných a u ostat-
ných vnímavých divo žijúcich zvierat 
v tomto zozname zahrnutý. 

Na povinnosti odberu všetkých 
vzoriek u HD staršieho ako 30 me-
siacov na vyšetrovanie pôvodcu 
spongiformných encefalopatií sa 
nič nemení, monitoring sa vykonáva 
u všetkých zvierat, starších ako 30 
mesiacov, všetkých uhynutých kusov 
vo veku nad 24 mesiacov a všetkých 
klinicky podozrivých zvierat. Za ne-
škodné odstránenie – likvidáciu živo-
číšnych vedľajších produktov je zod-
povedný chovateľ (vlastník, držiteľ), 
ktorý hradí aj náklady s tým spojené. 
Doklad vystavený pracovníkom zber-
nej linky (subjektu schváleného na 
zber a prepravu ŽVP) o neškodnom 
odstránení – zberný list (kópia) – je 
chovateľ povinný uchovávať po dobu 
najmenej 2 rokov. 

 MVDr. Martin Barančok,
riaditeľ, v.r.

6. júna na  Rašelinu zavítali k miest-
nym vodníkom ďalšie rozprávkové 
bytosti – Pyšná princezná, Červená 
čiapočka, Ferdo mravec, Valibuk, čerti, 
Žabí princ, Janko a Marienka a samo-
zrejme nechýbala Zlatá rybka. Roz-
právkové kráľovstvo si strážil sám pán 
kráľ s kráľovnou. Všetky bytosti z roz-
právok ožili vďaka dobrému nápadu a 
obnovenej tradícii rozprávkového lesa. 

Iniciatíva pána Petra Špotáka v spo-
lupráci s pani Emíliou Hajdúchovou 
našla odozvu medzi členkami Mater-
ského centra Kvietok, Únie žien, Spi-
duchu, Základnej školy, Rybárskeho 
zväzu. Vďaka nim si deti z Rašeliny 
odnášali s pokladom zážitkov nielen 
kľúčik od kráľovstva, ale aj k srdciam 
dospelákov. Všetkým patrí srdečná 
vďaka. 

Odovzdávanie cien víťazom
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Touto cestou sa chcem poďakovať 
hlavne hráčom za ich skvelé výkony, 
trénerovi Ladislavovi Habajovi, ktorý 
im bol ako otcom, a ktorý, bohužiaľ, 
z rodinných dôvodov končí vo funk-
cii, masérovi Jozefovi Telgárskemu, 
ako i celému realizačnému tímu.

Mužstvo dorastu pod vedením tré-

nera Jozefa Rybára odohralo aj jarnú 
časť kolísavými výkonmi a nakoniec 
skončilo s 37 bodmi a skóre 75:54 na  
8. mieste.

Káder žiakov pod vedením trénera 
Františka Vígera sa postupne zlepšu-
je, ale keďže nám chýbajú starší žia-
ci, hlavne ročníky 1994 a 1995, tak 

tomu nasvedčuje aj konečné umiest-
nenie na 6. mieste s 39 bodmi a skóre 
60:41.

Družstvá prípraviek pokračujú 
vo svojich víťazných šnúrach a obe 
mužstvá skončili na prvých miestach. 
PMB roč. 1998, skóre 178:16 a 45 
bodov. PMC roč. 1999 a ml., skóre 
166:21 a 51 bodov.

Ako prezident klubu silne zvažu-
jem svoje pôsobenie v tomto klube, 
pretože počas 2,5 roka vo funkcii 
som stratil 10 rokov svojho života. 
Traja ľudia nemôžu udržať taký kolos 
pokope, preto touto cestou prosím 
všetkých bývalých futbalistov o po-
moc. Všetky mužstvá po menšom 
doplnení majú kádre schopné na 
postup do vyšších súťaží, chýbajú len 
realizačné tímy. 

Tento klub momentálne drží nad 
vodou ubytovňa športového klubu 
a dotácie od obecného úradu. Spon-
zorov nemáme, a ktorí boli už nie sú.  

Verím, že sa nájdu ľudia, ktorým 
na futbale záleží a pomôžu udržať 
tento šport naďalej v našej obci.

Nakoniec by som rád poďakoval 
Vladimírovi Báchorovi za starostli-
vosť o trávnatú plochu na ihrisku, 
Františkovi Krajmerovi za starostli-
vosť o štadión, Ľubici Hermannovej 
za vedenie ubytovne a účtovníctva 
klubu a samozrejme všetkým tréne-
rom a hráčom, ktorí  obetovali svoj 
čas pre futbal.

Jozef Hermann, prezident klubu

Turnaj sa konal 21. júna 2009. Zú-
častnilo sa ho 8 mužstiev: MYJAVA, 
DOMINO Bratislava, RAKÚSKO, 
KOSTICE (ČR), ROHOŽNÍK A, RO-
HOŽNÍK B, RUŽINOV Bratislava, 
BREZOVÁ pod BRADLOM. 

Aj keď sa jedno mužstvo z pozva-
ných nedostavilo, Rohožník zaimpro-
vizoval a zostavil dve mužstvá Ro-
hožník A (starší) pod vedením Jozefa 
Hermanna a Rohožník B (mladší) 
pod vedením Dušana Hlucha. Po vy-
nikajúcich výkonoch všetkých muž-
stiev sa víťazom turnaja stalo mužstvo 

domácich ROHOŽNÍK A. Kolektív 
tohto mužstva tvoria: Jozef Hermann, 
Samo Benca, Marek Pálka, Matej 
Kovár, Marek Kovár, Adrián Držka, 
Robko Mikulecký a Zdenko Knížat. 
Ďalšie poradie skončilo nasledovne: 
2. Brezová pod Bradlom, 3. Myjava, 
4. Rakúsko, 5. Domino Bratislava, 6. 
Ružinov Bratislava, 7. Kostice a 8. Ro-
hožník B.

Sošku najlepšieho hráča získal hráč 
domáceho mužstva Marek Pálka, soš-
ku najlepšieho strelca získal hráč do-
máceho mužstva Samko Benca, sošku 

najlepšieho brankára získal brankár 
mužstva Brezovej pod Bradlom a soš-
ku o najlepšieho strelca pokutových 
kopov získal hráč z Rakúska. 

Všetky ceny odovzdal prezident 
FC Rohožník Jozef Hermann, ktorý sa 
zároveň všetkým poďakoval za účasť 
a poprial veľa športových úspechov 
v budúcnosti. 

–  SPRAVODAJ OBCE ROHOŽNÍK • Redakčná rada: Mgr. Iveta Chovancová, Mgr. Anna Blanáriková, Zuzana Ďuračková • Foto: Ľubomír Haršáni, 
archív • Podklady pre tlač: Margita Čížiková • Tlač: Gerlachprint, s. r. o. • Adresa redakcie: Rohožníčan, Dom kultúry, 906 38 Rohožník, e-mail: 
rohoznican@gmail. com. 

FC Rohožník opäť v IV. lige
Po roku bude mužstvo dospelých „A“ hrať opäť v IV. lige
Bratislava-vidiek. Cesta späť nebola jednoduchá, 
po nevýrazných výkonoch na jeseň, keď sa mužstvo pohybovalo 
v strede tabuľky, sa na jar skonsolidovalo a postupne stúpalo 
nahor. V priebehu jarnej časti len raz nešťastne prehralo 
v Hrubom Šúri 1: 0 a remizovalo v Ivánke 2:2. 
Nakoniec po víťazstve v Novej Dedinke obsadilo 3. miesto, 
ktoré stačilo na postup.

PRVÉ MIESTO OSTALO DOMA
Tak ako každý rok aj tento rok Futbalový klub Rohožník 
pod vedením Jozefa Hermanna, usporiadal už 3. ročník 
medzinárodného futbalového turnaja o pohár starostu obce 
„PRÍPRAVIEK ročník 1999 a mladší“. 

Mesiac poľovníctva a ochrany 
prírody – aj také označenie má 
jún. Jeho základnou úlohou je 
vytvárať kladný vzťah k prírode 
nielen u dospelých, ale aj 
u mládeže. 

Dňa 5. júna 2009 Poľovné združe-
nie Hôrka v Rohožníku v spolupráci 
s materskou školou pripravilo pre deti 
a rodičov pri príležitosti sviatku detí 
a blížiaceho sa sviatku otcov zaujíma-
vý predvíkendový podvečer. 

Na poľovníckej chate pri blízkej 
priehrade sa konala opekačka.  A nie 
len tá. Rohožnícki poľovníci zorgani-
zovali nejedno zaujímavé podujatie 
v obci.Vždy však bolo skôr pre dospe-
lých ako pre deti. S radosťou preto pri-
vítali pani učiteľky návrh poľovníkov 
pripraviť pre deti program. A zhostili 
sa ho naozaj zodpovedne a s radosťou. 

Kúsok cesty, ktorú si deti s rodičmi 
odšľapali lesom k chate, ani zďaľeka 
nestál toľko úsilia, koľko poľovníci vy-
naložili na prípravu príjemného stret-
nutia. Nielenže nakúpili potrebný ma-
teriál na riadnu opekačku – špekáčky, 
chlieb, horčicu, kečup, navyše po celý 
deň pripravovali príjemné prostredie 
chaty a jej okolia pre hostí. Nachystali 
stoly a lavice, vrátane železného ohnis-
ka a palíc pre opekanie a vyše dvad-
sať sedačiek – klátikov, pre malých 
a veľkých „opekáčov“. V strede lesa 
všetkých čakalo vkusne pripravené bo-
haté stolovanie s ovocím, sladkosťami, 
pitný režim pre deti  aj dospelých. 

Príjemné privítanie, výstavka trofe-
jí, súťaže pre deti, odmeny, to sú oka-
mihy, ktoré priniesli všetkým zaujíma-
vý zážitok obohatený najmä radosťou 
detí, ktoré  sa vyšantili v zdravom les-
nom prostredí. 

Domov všetci odchádzali s vôňou 
ohňa, dobrou náladou a nabití pozitív-
nou energiou. Za to všetko patrí poďa-
kovanie tým, ktorí sa o toto príjemné 
popoludnie postarali, najmä páni Sta-
nislav Hudec, Peter Havlík a Ing. Pa-
vol Kotes – duše tohoto stretnutia, pán 
Pavol Dávid, ktorý porozprával de-
ťom o lesných zvieratkách a pripravil 
súťaže, (pri ktorých ho deti aj riadne 
potrápili a spotili), Ing. Jozef Hoffer,
Marián Krebs, Michal Janotka, Štefan 
Mráz. Poľovníci – ďakujeme.

Vedenie MŠ, rodičia, deti

ROHOŽNÍK – A – horný rad: Hermann J. – prezident, Krútil S., Jankovič, 
Bednárik R., Hudy M., Prskavec L., Hudy R., Ščepka M., Habaj L.– tréner, 
Telgársky J. -masér 
Dolný rad : Víger R., Števik M., Kočiš M., Trojak P., Šaling L., Viger L., Pelikán A., 
Szecseny R.

Poľovníci 
DEŤOM
(Dokončenie z 1. strany)A - ROHOZNIK

Horný rad : 


